
Z ROKOVANIA MIESTNEHO 
ZASTUPITE1⁄4STVA

(Pokraèovanie na str. 2)

Prvýkrát v roku 2010 sa poslanci miestneho 
zastupite3⁄4stva stretli na zasadaní v Dome 
kultúry Vetvár deviateho februára.

Ku kontrole plnenia uznesení prijatých Ku kontrole plnenia uznesení prijatých Ku kontrole plnenia uznesení
na predchádzajúcom zasadnutí zastupite3⁄4stva 
mal pripomienku poslanec Peter Adamec. Nie 
sú v òom uvedené neprijaté zmeny uznesení, 
ktoré poslanci navrhli, ani menovité hlasovanie 
poslancov, z èoho vyplýva, �e obèania k týmto 
informáciám nemajú prístup. Na to reagovali 
prednostka miestneho úradu Eva Janigová a ve-
dúca oddelenia organizaèného a vnútornej sprá-
vy Al�beta Janèulová. Vysvetlili, �e predlo�ený 
materiál je kontrolou plnenia prijatých uznesení 
a nie zápisnica z rokovania. V zápisnici z rokova-
nia miestneho zastupite3⁄4stva sú uvedené v�etky 
pozmeòujúce návrhy poslancov, výsledky hla-
sovaní o nich i menovité hlasovania. Zápisnice 
z rokovaní podpisujú v�dy dvaja poslanci � ove-
rovatelia zápisnice, ktorých schva3⁄4uje miestne 
zastupite3⁄4stvo. Poslankyòa Dana Filová navrhla, 
aby údaje, ktoré �iada P. Adamec, zverejòova-
li Biskupické noviny. Na tento návrh reagovali 
ïal�í poslanci: Izabella Jégh � èlenka redakènej 
rady Biskupických novín upozornila, �e rozsah 
novín je obmedzený a ka�dá strana naviac vy-
�aduje zvý�ené finanèné náklady na ich vydanie. 
Viliam Nagy upozornil, �e treba rozlí�i� obsah 
zápisnice z rokovania a obsah kontroly plnenia 
uznesení. Peter Tóth navrhol, aby na internetovej 
stránke mestskej èasti boli zverejòované nielen 
prijaté uznesenia, ale celé zápisnice z rokovaní 
zastupite3⁄4stva. S týmto návrhom súhlasil aj Pe-
ter Adamec. Návrh Petra Tótha prijala starostka 
mestskej èasti Al�beta O�valdová autoremedúro-
u, dala hlasova� o navrhnutom uznesení a miest-
ne zastupite3⁄4stvo jednomyse3⁄4ne schválilo kontro-
lu plnenia uznesení.

Poslanci prerokovali aj návrh na zmenu
VZN MÈ Bratislava � Podunajské Biskupice è. 
7/2009 z 3. 11. 2009. Týka sa sadzby za po-
zemky vyu�ívané na záhradkárske úèely a pred-
záhradky, ktorá bola upravená z 0,33 €/m2/rok 
na novú sadzbu 1 €/m2/rok a tú nájomcovia �ia-
dali prehodnoti�.

Miestne zastupite3⁄4stvo schválilo V�eobec-
ne záväzné nariadenie Mestskej èasti Bratislava 
- Podunajské Biskupice è. 1/2010 zo dòa 9. 2. 
2010 o cenovej regulácii nájomného za nebyto-
vé priestory, �kolské a pred�kolské zariadenia 
a prenájom pozemkov a o cenovej regulácii slu-
�ieb spojených s u�ívaním nebytových priestorov 
a prenájmom pozemkov v majetku a v správe 
Mestskej èasti Bratislava � Podunajské Bisku-
pice, ktorým sa mení VZN è. 7/2009 v Èl. 7 
ods. 1 pism. e) � pozemky vyu�ívané na zá-
hradkárske úèely a predzáhradky vo vý�ke 
0,35 €/m2/rok a ulo�ilo prednostke miestneho 
úradu zabezpeèi� vypracovanie zmeny sadzieb 
v predpisoch platieb voèi zmluvným partnerom.

Pri vyhodnotení plánu práce kontrolnej 
èinnosti za rok 2009 upozornil Peter Tóth na 
chybu v návrhu uznesenia, kde sa uvádza rok 
2010 namiesto 2009 a po�iadal o �pecifikáciu 
�ostatných prác� v sume 12 723,93 € pri vyko-
nanej kontrole oprávnenosti nákladov pri rekon-
�trukcii ubytovne na Priekopníckej ulici. Keï�e 
hlavná kontrolórka nemala podklady na rokovaní 
miestneho zastupite3⁄4stva, starostka dala hlaso-
va� o navrhnutom uznesení s pripomienkou, �e 
kontrolórka predlo�í poslancom rozpis po�ado-

Dôsledky krízy v podobe zní�enia 
príjmov z daní fyzických osôb nám vy-
tvorili zlo�ité podmienky, ktoré musíme 
zvládnu�. Ve3⁄4kým problémom v Podu-
najských Biskupiciach zostáva doprav-
ná situácia. Preto som 27. 1. 2010 ini-
ciovala ïal�ie rokovanie o zlep�ení 
situácie na na�om území, na Ulici svor-
nosti (I/63). Na rokovanie boli prizvaní 
zástupcovia Magistrátu Bratislavy, Bra-
tislavského samosprávneho kraja, Krajského 
dopravného in�pektorátu a Krajského úradu 
cestnej dopravy. V�etci sme sa zhodli v tom, �e 
priepustnos� �tátnej cesty I/63 je nepostaèujú-
ca. Iniciovala som pridru�enie ïal�ieho jazd-
ného pruhu v úseku od kri�ovatky Slovnaftská 
� Ulica svornosti po kri�ovatku so Závodnou uli-
cou. Ná� problém to celkom nevyrie�i, ale zlep�í 
to situáciu pre na�ich obyvate3⁄4ov, lebo D4 a R7 
je e�te v nedoh3⁄4adne. V ka�dom prípade chce-
me prija� aj také opatrenia, ktoré zní�ia za�a�e-
nos� ná�ho územia tranzitujúcimi vozidlami po 
miestnych komunikáciách.

Dvadsiateho deviateho januára 2010 som sa 
zúèastnila pracovného rokovania u Generálne-
ho investora Bratislavy o cestnej svetelnej sig-
nalizácii na kri�ovatke Vrakunská � Komárovská 
� Podunajská ulica. Upozornila som na nutnos� 
vybudova� ju èo najskôr, lebo pre�a�enie uzla 
Vrakunská � Komárovská � Podunajská v dô-
sledku neustále sa zvy�ujúcej intenzity dopravy 
a zápch najmä v dopravných �pièkách, v súèas-
nosti bez pomoci riadenia pracovníkmi Kraj-
ského dopravného in�pektorátu, sa nezvláda. 
Z h3⁄4adiska bezpeènosti cestnej a pe�ej premáv-
ky treba túto situáciu rie�i� elektronickým riade-
ním a zmierni� dopady na obyvate3⁄4ov. Som rada, 
�e na tomto rokovaní vyslovil tieto isté názory aj 
mestský poslanec za Vrakuòu, M. Harga�, kto-
rému ïakujem, �e sa tie� prihovoril za nás. Fi-
nancovanie tejto stavby je u� zabezpeèené, in-
formovala som vás o tom v januári  a na tomto 
rokovaní sa potvrdila stavba CSS, ktorá sa zrea-
lizuje v tomto roku. Dohliadneme na to, aby reali-
záciu u� nikto a niè neohrozilo.

Som rada, �e ná� projekt �Revitalizácia verej-
ného priestranstva na sídlisku Medzi jarkami� bol 
schválený. V rámci Operaèného programu Brati-
slavský kraj sme sa zúèastnili výberu. Minister-
stvo výstavby a regionálneho rozvoja SR ozná-
milo, �e ná� projekt bol úspe�ný s rozpoètovými 
nákladmi 520 000 EUR. Tento projekt rie�i loka-
litu  pred Základnou �kolou Bieloruská a pri3⁄4ahlé 
okolie novovzniknutej tr�nice, parkoviská pred 
nákupným centrom a �kolou. Rekultivuje sa tráv-

Získali sme financie z fondov EÚ
natá plocha, polo�í sa  nová zámková 
dla�ba, pribudnú nové lavièky a ko�e, 
na mieste kopca pred �kolou, ktorý u� 
dávno �iadali rodièia odstráni�, sa vybu-
duje detské ihrisko s preliezkami a hoj-
daèkou. Tento projekt je ná� a od marca 
2010 ho budeme realizova�.

Projekt Magistrátu Bratislavy �Zá-
hrada pre v�etkých� rie�i vnútorný kruh 
na Bieloruskej. Dúfame, �e aj tento 

mestský projekt bude úspe�ný. Dr�íme magis-
trátu palce!

Po ods�ahovaní Bytového podniku sa na La-
torickej ulici uvo3⁄4nili krásne priestory, do ktorých 
pres�ahujeme Klub dôchodcov zo susedstva. 
Zostane tu miesto aj pre Materské centrum pre 
mamièky s de�mi, ktoré chceme oficiálne otvori� 
zaèiatkom marca.

Dvadsiateho tretieho novembra 2009 sme 
podávali �iados� na Ministerstvo �ivotného 
prostredia na projekt Odkanalizovanie Podunaj-
ských Biskupíc � I. etapa z fondov EÚ. Projekty 
e�te neboli vyhodnotené, dúfajme, �e budeme 
takí úspe�ní ako s projektom na Medzi jarkoch. 
Medzitým sme mali pracovné rokovanie o re-
kon�trukcii Popradskej ulice po odkanalizovaní. 
V ka�dom prípade na�ou prioritou je vybudova� 
jednotnú kanalizáciu (z povrchu vozovky odvies� 
aj da�ïovú vodu) a potom, v spolupráci s magis-
trátom, upravi� vozovky a chodníky na v�etkých 
dotknutých uliciach.

V súèasnosti prebiehajú prípravy na výmenu 
okien a dverí v materských �kolách. Prvá bude 
M� Dudvá�ska a potom budú nasledova� ostat-
né, pod3⁄4a finanèných mo�ností mestskej èasti.

V rámci Regionálneho zdru�enia starostov 
naïalej trváme na získaní majetku, ktorý ne-
vyhnutne potrebujeme na plnenie úloh pre na-
�ich obèanov, do vlastníctva. Ide predov�etkým 
o budovy základných a materských �kôl, kultúr-
nych zariadení, miestnych úradov a iné. Takisto 
sa usilujeme o zmenu �tatútu mesta, z ktorého 
napríklad vypadlo ustanovenie, pod3⁄4a ktorého 
mestské èasti vydávali záväzné stanoviská k in-
vestiènej èinnosti ako podklady pre stavebné 
úrady. Pod3⁄4a nás je to dôle�ité a trváme na tom, 
veï  v rámci mestských èastí najlep�ie poznáme 
dané územie.

Za významný krok v rámci verejného obstará-
vania pova�ujem aj elektronické aukcie.

Prvé �kolenie na�ich pracovníkov prebie-
ha v súèasnosti a výber dodávate3⁄4a na výmenu 
okien materských �kôl chceme realizova� touto 
formou. Al�beta O�valdová

starostka mestskej èasti

vaných ostatných prác. Miestne zastupite3⁄4stvo to 
zobralo na vedomie.

K návrhu na odvolanie èlenov Dozornej rady 
Bytového podniku Podunajské Biskupice, s.r.o.,
jej predsedníèka, poslankyòa Olívia Falanga Wur-
ster pripomenula vo3⁄4by dozornej rady v roku 2007, 
kedy sa po dohode politických strán roz�íril poèet 
èlenov z 5 na 7, av�ak bez navý�enia nákladov na 
ich èinnos�. Hovorila o práci dozornej rady, ktorá, 
okrem iného, napr. vykonala kontrolu hospodárenia 
bytového podniku od roku 2004. Za najaktívnej�ích 
èlenov oznaèila Vladimíra Bla�ièka, Annu Fukáriovú 
a Franti�ka Deja. Je presvedèená, �e v priebehu 

2 � 3 rokov sa podnik vráti do èiernych èísel. Zá-
roveò vyslovila názor, �e navrhnuté zní�enie poètu 
èlenov dozornej rady neprinesie znaènú úsporu fi-
nanèných prostriedkov podniku. V hlasovaní bolo 
8 poslancov za, proti nebol nikto, 16 poslancov sa 
zdr�alo. Navrhnuté uznesenie nebolo schválené.

Po otvorení diskusie k návrhu na finanèné 
a úètovné usporiadanie ukonèenia nájmu 
nebytových priestorov s Bytovým podnikom 
Podunajské Biskupice, s.r.o., na Latorickej ul. 
è. 4 sa Peter Tóth opýtal, èi sa v objekte, po pre-
s�ahovaní klubu dôchodcov a materského centra, 
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nenájdu vo3⁄4né priestory na zriadenie klubu mláde�e. Odpovedala mu starostka, 
�e v objekte sú priestory len pre klub dôchodcov a materské centrum a v rámci 
klubu dôchodcov sa plánuje v jednej miestnosti zriadi� rehabilitaèné centrum pod 
doh3⁄4adom lekára. Èinnos� klubu a rehabilitaèného centra priblí�ila poslancom 
predsedníèka sociálno-zdravotnej komisie Anna Èierna. 

Poslanec Mestského zastupite3⁄4stva Bratislavy F. Dej sa opýtal, kto splnomocnil 
konate3⁄4a Bytového podniku Podunajské Biskupice, s.r.o., na podpis splátkové-
ho kalendára bez úrokov. Starostka odpovedala, �e konate3⁄4 podniku, ani nikto 
iný, e�te niè nepodpísal, materiál je predlo�ený na rokovanie miestneho zastupi-
te3⁄4stva a k podpisu dohody medzi bytovým podnikom a mestskou èas�ou mô�e 
dôjs� a� po schválení navrhnutého uznesenia. Pripomenula, �e bytový podnik nie 
je banková in�titúcia, aby mestskej èasti vyruboval úroky. 

Peter Adamec sa vyjadril k odpisom majetku podniku a povedal, �e prílohou 
predlo�eného materiálu mala by� aj nájomná zmluva z roku 2007 a keï�e nie je, 
nevie posúdi� mo�nosti pri ukonèení nájomného vz�ahu. Odporuèil dolo�i� ju do 
materiálu a predlo�il návrh na zmenu uznesenia: �Miestne zastupite3⁄4stvo ukladá 
dolo�i� k materiálu nájomnú zmluvu z roku 2007, právne preveri� príslu�né èlánky 
pri ukonèení zmluvy s dopadom na ekonomické vyrovnanie a predlo�i� na miest-
ne zastupite3⁄4stvo�. Vedúci oddelenia ekonomického a správy majetku miestneho 
úradu Pavol Korba� potvrdil názor starostky, �e jednou z mo�ností ukonèenia ná-
jomnej zmluvy je dohoda medzi prenajímate3⁄4om a nájomcom, ktorá sa uplatnila 
aj v predlo�enom návrhu.

Predsedníèka dozornej rady BPPB, s.r.o., Olívia Falanga Wurster upozorni-
la, �e materiál treba schváli�, aby sa rie�il úètovný zostatok podniku (poh3⁄4adávky 
� záväzky), na èo reagoval Peter Adamec poznámkou, �e úètovníctvo musí ma� 
oporu v zmluvných vz�ahoch. Anna Èierna povedala, �e bytový podnik urobil pod 
novým vedením pre obèanov mestskej èasti kus práce. Ján Duranský podporil 
pôvodný návrh uznesenia. Pozmeòujúci návrh Petra Adamca hlasovaním za: 2, 
proti: 0, zdr�ali sa: 24 � miestne zastupite3⁄4stvo neschválilo. Hlasovaním o pôvod-
nom návrhu uznesenia miestne zastupite3⁄4stvo schválilo:

- ukonèenie nájmu nebytových priestorov na Latorickej è. 4 medzi prenajíma-
te3⁄4om Mestská èas� Bratislava � Podunajské Biskupice a nájomcom Bytový 
podnik Podunajské Biskupice, s.r.o., po vzájomnej písomnej dohode oboch 
zmluvných strán k 31. 1. 2010;

- úètovné usporiadanie zostatku neodpísanej èiastky technicky zhodnoteného 
dlhodobého majetku v hodnote 168 509,71 €;

- splátkový kalendár zostatku neodpísanej investície

Úhrada: Dátum úhrady: Uhradená suma v €:
1. splátka 31. 5. 2010  9 961,17
2. splátka 31. 5. 2011  39 637,13
3. splátka 31.12. 2012  39 637,13
4. splátka 31. 5. 2013  39 637,13
5. splátka 31. 5. 2014  39 637,15
spolu:    168 509,71

- vyu�itie objektu pre potreby materského centra a klubu dôchodcov a ulo�ilo 
prednostke miestneho úradu zabezpeèi� premietnutie schválených èiastok 
splátkového kalendára do programového rozpoètu be�ných výdavkov mest-
skej èasti v budúcom období.

Návrh na prenájom príslu�ných podielov pozemku parc. è. 5478/34 pod 
gará�ovými stojiskami v hromadnej gará�i na Korytnickej ulici v k. ú. Podu-
najské Biskupice na dobu neurèitú schválilo miestne zastupite3⁄4stvo ako prípad 
osobitného zrete3⁄4a v zmysle § 9a ods. 9 písm. c) zákona è. 258/2009 Z.z. zo 
dòa 16. 6. 2009, ktorým sa mení a dopåòa zákon è. 138/1991 Zb. o majetku 
obcí v znení neskor�ích predpisov a o zmene a doplnení niektorých zákonov 
s platnos�ou od 1. 1. 2010. Vý�ka nájomného bude urèená pod3⁄4a VZN è. 7/
2009 z 3. 11. 2009. Prednostke miestneho úradu ulo�ilo zabezpeèi� vypracova-
nie nájomných zmlúv o nájme pozemkov pod3⁄4a tohto uznesenia a predlo�i� ich na 
podpis oprávneným osobám.

V diskusii k návrhu na schválenie prenájmu ïal�ích nebytových priesto-
rov s výmerou 932,33 m2 v objekte Základnej �koly na Bieloruskej ulici
v k. ú. Podunajské Biskupice v prospech Súkromnej strednej odbornej �koly na 
dobu urèitú do 31. 7. 2023 sa Peter Adamec informoval, èi bude nájomca opä� 
investova� do objektu a ak sa rozhodne napr. po dvoch rokoch ukonèi� nájom, 
budeme mu plati� zhodnotenie objektu. Odpovedal mu vedúci oddelenia eko-
nomického a správy majetku miestneho úradu Pavol Korba�, �e toto krídlo �koly 
bolo nevyu�ité a v dezolátnom stave. Keï�e ani �kola ani mestská èas� nemali fi-
nanèné prostriedky na rekon�trukciu, nájomca bol ochotný do objektu investova� 
s tým, �e vlo�ené finanèné prostriedky mu odpoèítame z nájomného. Po tomto 
vyrovnaní bude nájomca uhrádza� mestskej èasti nájomné pod3⁄4a schváleného 
VZN. Mestská èas� nemá dostatok finanèných prostriedkov na rekon�trukciu 
v�etkých objektov v jej vlastníctve a správe a preto vyu�íva aj túto formu udr�ia-
vania a zve3⁄4aïovania objektov. Ak by neboli takýto nájomcovia, viac objektov by 
bolo v dezolátnom stave, ako napr. v súèasnosti èas� objektu na Komárovskej ul. 
58, ktorý je v havarijnom stave a mestská èas� nemá prostriedky na jeho náklad-
nú rekon�trukciu. Peter Adamec dal na zvá�enie doplnenie navrhnutého uznese-
nia o odpoèítavaní nákladov na zhodnotenie objektu. Vedúca oddelenia �kolstva 
a kultúry miestneho úradu Beata Biksadská ubezpeèila poslancov, �e s riadite3⁄4-
kou �koly dôsledne sledujú v�etky vynalo�ené náklady na opravy. Anna Èierna 
k tomu povedala, �e celková úroveò �ivota v Základnej �kole na Bieloruskej ulici 
sa po nástupe novej riadite3⁄4ky zvý�ila a mnohí rodièia privítali umiestnenie hudob-
nej �koly v tejto �kole.

Po diskusii miestne zastupite3⁄4stvo schválilo prenájom ïal�ích nebytových 
priestorov s celkovou výmerou 932,33 m2 za cenu 10,- Eur/m2/rok + energie 
v prospech Súkromnej strednej odbornej �koly na dobu urèitú do 31. 7. 2023.

Ïalej poslanci schválili:
- dlhodobý prenájom pozemku spoloènosti IRE Hron Property Holding, a.s., 

na dobu urèitú do 31. 1. 2036 na prevádzkovanie neplateného verejného 
parkoviska pre osobné motorové vozidlá;

- prevádzkový èas pre prevádzkareò Kakukk Bufet s pohostinskou èinnos�ou, 
prevádzkovate3⁄4a Kakukk, s.r.o., na Ulici svornosti v rozpätí: pondelok � ne-
de3⁄4a od 6.00 do 22.00 hodiny.

K návrhu prevádzkového èasu pre prevádzkareò Red Barons, s pohos-
tinskou èinnos�ou, prevádzkovate3⁄4a Vala�ky, s.r.o., v objekte hromadných gará-
�í na Korytnickej ulici diskutovali viacerí poslanci. Izabella Jégh informovala, �e 
do obytných domov na Korytnickej ulici niekto anonymne vyvesil len èas� tohto 
prerokovávaného materiálu. Na výveske chýba text: �Zároveò uvádzame, �e v no-
vembri miestny úrad prijal elektronickou po�tou námietku obyvate3⁄4ov Korytnickej 
ulice è. 5, ktorí �iadajú navrhovaný prevádzkový èas pre prevádzku Red Barons 
neschváli� z dôvodu hluènosti v letných mesiacoch. K uvedenej po�iadavke uvá-
dzame, �e navrhovaný prevádzkový èas sa týka interiéru prevádzky. Pre exterié-
rové sedenie majú prevádzky stanovený prevádzkový èas denne maximálne do 
21.30 hodiny.�

Na výveske chýbal aj spracovate3⁄4 materiálu, ale predkladate3⁄4, starostka mest-
skej èasti � �tatutárny orgán, tam uvedená bola. Anonym na tejto výveske tie� 
uviedol, �e námietky sa mô�u uplatni� len dòa 8. 2. 2010 telefonicky alebo elek-
tronickou po�tou, inak bude materiál schválený. Toto tvrdenie tie� nie je pravdi-
vé, preto�e obèania mô�u svoj názor vyjadri� aj priamo na rokovaní miestneho 
zastupite3⁄4stva, ktoré je verejné a jeho konanie je zverejnené. Tento èin pova�uje 
za úmyselné zneva�ovanie starostky mestskej èasti a èestných poslancov a za 
nekalé praktiky pred tohtoroènými komunálnymi vo3⁄4bami. Anonym nepoèkal ani 
na výsledok hlasovania o materiáli, ale u� prejudikoval a vyhrá�al sa, �e bude 
schválený. Pritom ka�dý poslanec by mal vedie�, �e VZN, schválené 15. 12. 
2009, v èl. 9., v bode 2 hovorí, �e ka�dá �iados� nad rámec VZN bude pre-
rokovávaná osobitne na miestnom zastupite3⁄4stve a rozhodnú o nej poslanci.
Vyslovila 3⁄4útos� nad tým, �e niektorí poslanci rozosievajú medzi obèanov nená-
vis� a klamstvo. Pripomenula, �e sama starostka sa pri schva3⁄4ovaní v�eobecne 
záväzného nariadenia o otváracích hodinách prevádzok na minulom zasadnutí 
miestneho zastupite3⁄4stva vzdala právomoci ude3⁄4ova� výnimky z tohto VZN a pre-
sunula ju na miestne zastupite3⁄4stvo. Starostka mestskej èasti k tomu dodala, �e 
ako �tatutárny orgán mestskej èasti predkladá a bude predklada� na rokovanie 
zastupite3⁄4stva v�etko a nebude sa skrýva� za nikoho.

Mikulá� Krippel sa jednoznaène vyslovil proti schváleniu predlo�eného návrhu 
s odôvodnením, �e táto prevádzka ru�í pokoj obyvate3⁄4ov. Odporuèil poslancom 
hlasova� tie� proti návrhu a po�iadal o menovité hlasovanie. S týmto návrhom 
vyjadrila súhlas aj O3⁄4ga Goljanová s dodatkom, �e ak zastupite3⁄4stvo udelí jednu 
výnimku, budú nasledova� ïal�ie a zastupite3⁄4stvo má vychádza� v ústrety obèa-
nom a nie podnikate3⁄4om. Ján Duranský povedal, �e uznáva ka�dý názor, ale ako 
predseda komisie podnikate3⁄4ských èinností a obchodu v�dy presadzoval názor, 
�e podnikate3⁄4 najlep�ie vie ako má ma� prevádzku otvorenú. Ak by bola táto pre-
vádzka v obytnom dome, tie� by bol proti, ale keï je viac ako 25 metrov od obyt-
ných domov, mal by podnikate3⁄4 dosta� �ancu a v prípade problémov sa otvárací 
èas mô�e opätovne prehodnoti�. Pripomenul, �e poslanec má zastupova� väè�inu 
obèanov a nielen niektorú skupinku. Odporuèil schváli� predlo�ený návrh a da� 
podnikate3⁄4ovi mo�nos�.

Peter Adamec informoval, �e v uvedenom objekte sú �tyri pohostinské zaria-
denia a �e ho oslovila obèianka, ktorá �iada v�etky zru�i�. Keï mal podnikate3⁄4 
zámer takto roz�íri� otváracie hodiny, mal ho prerokova� na domovej schôdzi pri-
3⁄4ahlých obytných domov. Zuzana �paleková hovorila o svojom osobnom kontak-
te s prevádzkovate3⁄4om zariadenia, keï ho raz bola upozorni� vo veèerných hodi-
nách na hluènos� pri zábave uzavretej spoloènosti. Podnikate3⁄4 bol ochotný a po 
upozornení nastala okam�itá náprava. Na tlmenie hluku (napr. aj z ihriska Z� Pod-
záhradná) by sa mala v tejto lokalite vysadi� vysoká zeleò a navrhla predlo�ený ná-
vrh uznesenia schváli�. S týmto názorom nesúhlasil Peter Tóth s odôvodnením, �e 
vzdialenos� 25 metrov je ve3⁄4mi malá, cez cestu sú obytné domy. K vystúpeniu Iza-
belly Jégh sa vyjadril, �e vyvesenie èasti prerokovávaného materiálu tie� pokladá 
za úèelové, nepokladá to za správne a keï chcel niekto materiál takto zverejni�, 
mal ho zverejni� celý. Elza Nagy oznaèila rozhodovanie v tejto veci za �a�ké. Úèe-
lové zverejnenie èasti materiálu oznaèila za burcovanie obèanov proti vedeniu 
mestskej èasti a obèania by mali prís� vyjadri� svoj názor aj na rokovanie miestne-
ho zastupite3⁄4stva.Viliam Nagy reagoval na návrh Mikulá�a Krippela o menovitom 
hlasovaní. Oznaèil ho za populistický a povedal, �e chcel hlasova� proti návrhu, 
ale v prípade menovitého hlasovania bude hlasova� za. Poslankyòa mestského 
zastupite3⁄4stva Jarmila Feranèíková poslancom navrhla, keï sa nevedia dohodnú�, 
aby schválili navrhovaný prevádzkový èas skú�obne na dobu urèitú.

Po skonèení diskusie dala starostka na návrh poslanca M. Krippela hlasova� 
menovite o navrhnutom uznesení. Prezentovalo sa 25 poslancov. Za schvále-
nie navrhnutého uznesenia hlasovalo 12 poslancov: Karin Áèová, Milan Èerný, 
Anna Èierna, Ján Duranský, Vladimír Holásek, Franti�ka Knie�ová, Elza Nagy, 
Viliam Nagy, Jaroslav Rukavica, Zoltán Szabó, Zuzana �paleková, Olívia Falanga 
Wurster. 

Proti schváleniu navrhnutého uznesenia hlasovali 3 poslanci: Mikulá� Krippel, 
Rozália Múèková a Peter Tóth. 

Hlasovania sa zdr�ali 10 poslanci: Peter Adamec, Robert Beèan, Vladimír Bla-
�ièek, Franti�ek Chmelíèek, Dana Filová, Peter Füle, O3⁄4ga Goljanová, Izabella 

(Dokonèenie zo str. 1)
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Jégh, Klára Kovácsová a Ildikó Virágová. Navrhnuté uznesenie � prevádzkový 
èas Red Barons v pondelok � �tvrtok, nede3⁄4a od 12.00 do 24.00 a v piatok � so-
bota od 12.00 do 02.00 hodiny nebolo schválené.

Informatívnu správu o realizácii a financovaní stavby Rekon�trukcia Zdravotné-
ho strediska Uèite3⁄4ská è. 20 � 22 zobrali poslanci na vedomie a schválili správu 
o èinnosti matrièného úradu za rok 2009.

V diskusii k informatívnej správe o èinnosti Cezhranièného informaèné-
ho a impulzného centra za rok 2009 Peter Adamec povedal, �e centrum sa 
na�tartovalo dobre, av�ak jeho plán nie je konkrétny, napr. plán kultúrnych akcií, 
plán kontrol a pod. Reagovali pracovníèky CIIC Mgr. E. Csanaky a V. Holzhau-
serová. Vysvetlili, �e èinnos� CIIC nemá �iadny vzor, vychádza z plánu hospodár-
skeho rozvoja mestskej èasti, je zriadené z finanèných fondov EÚ a závisí aj od 
toho, aké výzvy vypí�u jednotlivé ministerstvá pre Bratislavský kraj. Náplòou prá-
ce CIIC nie je klasická kultúrna èinnos�, centrum musí ponúknu� na�u kultúrnu 
históriu aj v rámci EÚ. Plánované akcie nemo�no dlhodobo presne èasovo urèi�, 
preto�e sa musia cezhraniène predrokova�, èo sa v súèasnosti aj deje. Ide o dl-
hodobú prácu.

Predsedníèka komisie �kolstva a kultúry Izabella Jégh kladne zhodnotila za-
bezpeèenie úvodnej výstavy a filmu o histórii Podunajských Biskupíc i ïal�ie vý-
stavy v roku 2009: o 40 roènej trampskej histórii a výstavu diel na�ej insitnej ma-
liarky A. Jankovskej. Potvrdila, �e práca na úseku CIIC je zdåhavá.

Starostka Al�beta O�valdová pozvala poslancov do priestorov CIIC 17. marca 
2010 na pripravované predstavenie knihy o lieèivých rastlinách a autogra-
miádu ná�ho obèana � dlhoroèného lekárnika RNDr. PhMr. Miroslava Braben-
ca. Zuzana �paleková a Izabella Jégh tie� odporuèili poslancom prís� a kúpi� si 
knihu M. Brabenca, ktorá je na vysokej úrovni.

Ján Duranský pripomenul, �e bol jedným z poslancov, ktorí presadzovali zria-
denie CIIC. Do návrhu jeho èinnosti v�ak v tom èase bolo navrhnuté aj zriadenie 
databázy miestnych podnikate3⁄4ov na nadviazanie spolupráce, vrátane cezhraniè-
nej. CIIC malo zabezpeèova� èinnosti tak, aby si na seba dokázalo zarobi� a ce-
zhranièná spolupráca mala by� zabezpeèená aj na úseku informaèných centier. 
Viola Holzhauserová odpovedala, �e databáza podnikate3⁄4ov sa u� pripravuje, 
treba v�ak preveri� 1800 strán zoznamu podnikate3⁄4ov, prièom údaje sú ve3⁄4mi 
nepresné. Po spracovaní databázy budú podnikate3⁄4ov kontaktova�. V súèasnos-
ti sa pracovníèky CIIC venujú aj pomoci na�im �kolám, obèanom a obèianskym 
zdru�eniam na úseku eurofondov. Mgr. E. Csanaky informovala, �e pod3⁄4a zmluvy 
CIIC nesmie ma� pä� rokov príjmy a mala by zamestnáva� �tyroch pracovníkov. 
V súèasnosti v�ak zamestnáva len dve pracovníèky.

Anna Èierna odporuèila pracovníèkam viac propagova� èinnos� CIIC. Elza 
Nagy vyzvala na propagáciu èinnosti CIIC aj poslancov a ubezpeèila ich, �e 
jeho pracovníèky urèite privítajú ka�dý podnet na zlep�enie, prièom miestne 
zastupite3⁄4stvo bude èinnos� CIIC aj naïalej kontrolova�. O propagáciu práce 
CIIC sa prièiní aj ZO Csemadok, ktorá bude 7. 3. 2010 hosti� ve3⁄4vyslancov 
a vojenských ata�é z V4-ky - z Maïarska a Po3⁄4ska. V CIIC sa oboznámia s his-
tóriou Podunajských Biskupíc prostredníctvom dokumentárneho filmu aj etno-
grafickej výstavy. Peter Tóth navrhol dokumentárny film o Podunajských Bisku-
piciach sprístupni� bezplatne obèanom mestskej èasti na internetovej stránke 
mestskej èasti.

Poslankyòa mestského zastupite3⁄4stva Jarmila Feranèíková sa opýtala, preèo 
v projekte nepokraèovali poslanci Ján Duranský a Attila Csontos, ktorí v poèiat-
koch presadzovali zriadenie CIIC. Oslovení poslanci na túto otázku nereagovali. 
Po diskusii miestne zastupite3⁄4stvo zobralo informatívnu správu o èinnosti CIIC za 
rok 2009 na vedomie.

V bode rôzne informovala starostka poslancov o:
- ïal�om rokovaní 27. 1. 2010 o roz�írení Ulice svornosti so záverom, �e od 

kri�ovatky Slovnaftská sa vybuduje ïal�í jazdný pruh;
- ïal�om rokovaní 29. 1. 2010 na GIB-e o výstavbe cestnej svetelnej signali-

zácie na kri�ovatke Komárovská � Vrakunská - Podunajská so záverom, �e 
jej výstavba sa zaène v júni 2010;

- potvrdení príspevku vo vý�ke 519 tis. € z fondov EÚ na revitalizáciu verejné-
ho priestranstva na Medzi jarkoch; projekt sa bude realizova� v tomto roku;

- �iadosti Milosrdných sestier Svätého krí�a o príspevok 1000 € na výrobu 
spomienkovej tabule pri príle�itosti 55. výroèia úmrtia blahoslavenej Zdenky 
Schelingovej.

Interpelácie poslancov
Peter Adamec kritizoval odpratávanie snehu z chodníkov pred objektmi v ma-

jetku a správe mestskej èasti. Vedúci referátu �POaCH A. Vajda ho ubezpeèil, �e 
chodníky pred objektmi v majetku a správe mestskej èasti oèistia v�dy ako prvé 
pracovníci miestneho úradu, ktorí v prípade potreby nastupujú do práce skôr ako 
sa zaèína ich pracovný èas. Treba rozli�ova�, ktorý chodník komu patrí do správy, 
èi mestskej èasti, hlavného mesta, resp. iného správcu.

Ïalej kritizoval uzatvorené ihriská na �kolských dvoroch cez trojtý�dòové 
prázdniny a nabudúce navrhuje sprístupni� ich de�om od 9.00 do 15.00 hodiny.

Anna Èierna upozornila na z3⁄4adovatený chodník od trhoviska na Latorickej ul. 
po OD Tesco a �iada vykona� nápravu.

Písomné interpelácie poslancov
Rozália Múèková �iada odstráni� odumreté konáre a presvetli� stromy na Lo-

ty�skej ulici a v mene obyvate3⁄4ov �iada obnovi� premávku autobusu MHD è. 78 
cez víkendy aspoò raz za hodinu.

Najbli��ie zasadanie miestneho zastupite3⁄4stva sa bude kona� 27. apríla 
2010 o 13.00 hodine v Dome kultúry Vetvár. 

(Red.)

U� sedem rokov mô�u obyvatelia na�ej mestskej èasti � 
nepodnikatelia bezplatne odovzda� objemný odpad, drobný 
stavebný odpad a elektro�rot, (ktorý neobsahuje nebezpeèné èasti), 
pneumatiky, plasty, sklo, papier a biologicky rozlo�ite3⁄4ný odpad 
v Zbernom dvore na Dvojkrí�nej ulici. Od marca 2009 spoloènos� 
OLO, a.s., spoplatnila likvidáciu odpadu zo zberného dvora, za èo 
mestská èas� uhradila faktúry vo vý�ke 53 575,62 €.

Udr�a� èistotu a poriadok 
nie je lacné

V areáli miestneho úradu na 
�iackej ulici je kontajner na biolo-
gický odpad, do ktorého ukladajú 
na�i zamestnanci biologicky rozlo-
�ite3⁄4ný odpad z mestskej èasti (trá-
va, lístie, konáre, bioodpad vyhode-
ný na území MÈ). Likvidácia tohto 
odpadu nás stála 1 647,65 €.

V jarnom období nám spoloè-
nos� Demjan, s.r.o., vyèistila èier-
ne skládky na Vinohradníckej, ne skládky na Vinohradníckej, ne skládky
Hydinárskej a Jegene�skej ulici, 
èo mestskú èas� stálo 6 838,40 €.
Napriek tomu, �e na�i zamestnan-
ci priebe�ne tieto komunikácie 
doèis�ovali, na jeseò sme museli 
znovu objedna� celkové vyèistenie 
komunikácií (fakturácia v r. 2010). 
Poèas roka sa zaèalo konanie vo 
veci vzniknutej èiernej skládky na 
území �tátnych lesov v  k. ú. Podu-
najské Biskupice. Predpokladané 
ukonèenie konania je prvý polrok 
roku 2010.

�ia3⁄4, aj v na�ej mestskej èasti 
sú sociálne neprispôsobivé osoby 
(bezdomovci). Na miestach, kde 
sa pravidelne pohybujú alebo kde 
prenocujú (výklenky, kríky, opuste-
né budovy, pod oknami bytových 
domov), vytvárajú nelegálne sklád-
ky. Preto sme upozornili správcov 
bytových domov na povinnos� sta-
ra� sa o pri3⁄4ahlý pozemok (vzdiale-
nos� 2 m). Problematiku sociálne 
neprispôsobivých obèanov rie�ime 
v spolupráci s mestskou políciou, 
ktorá zabezpeèuje aj kontrolu dodr-
�iavania ustanovení VZN è. 2/2003 
o dodr�iavaní èistoty a poriadku 
na území mestskej èasti. Niektorí 
správcovia bytových domov poèas 
ich zateplenia nechajú priestory, 
kde sa zdr�ujú bezdomovci, narko-
mani a inak neprispôsobivé osoby 
zamurova� alebo zamre�ova�. 

Odstránenie rôzneho men�ie-
ho mno�stva odpadu z verejných 
priestranstiev zabezpeèuje miest-
ny úrad priebe�ne poèas celého 
roka prostredníctvom svojich za-
mestnancov. Ide hlavne o prevoz 
zozbieraného odpadu z verejných 
priestranstiev, doèistenie zberných 
hniezd, zber popadaných nastriha-
ných konárov, pohodených matra-
cov a podobne. Jedinou pomocou 
pri udr�iavaní poriadku a èistoty boli 
�tyria brigádnici na polovièný úvä-
zok, ktorých mohla mestská èas� 
prija� do konca júna.

 V zmysle �tatútu hl. mesta SR 
Bratislavy mestská èas� ka�doroè-
ne zabezpeèuje 2 x do roka jedno-
razový zber objemného odpadu. 
Jarné ulo�enie kontajnerov, kto-
ré vykonávala spoloènos� Demjan, 
s.r.o., (spoloènos� aj doèis�ovala 

miesto ulo�enia kontajnera) nás 
stálo 15 200,49 €. Jesenné ulo-
�enie kontajnerov pre nás robila �enie kontajnerov pre nás robila �enie kontajnerov
spoloènos� OLO, a.s., (doèis�ova-
nie miesta ulo�enia nevykonávala). 
Z dôvodu, �e táto spoloènos� èiste-
nie vykonala v 13. etapách, posled-
ná fakturácia nebola e�te ukonèe-
ná, do konca roka vedieme náklady 
v hodnote 3 307,97 €.

So zvy�ujúcim sa poètom ohra-
dených stanoví�� kontajnerov sa 
výrazne zní�il výskyt objemných 
odpadov a zneèistenia okolo kon-
tajnerov. 

Vyprázdnenie 225 smetných ná-
dob na komunálny odpad a na psie 
exkrementy, ktoré sú rozmiestené 
po celom území mestskej èasti, 
zabezpeèujeme prostredníctvom 
dodávate3⁄4skej organizácie Dem-
jan, s.r.o., ktorá nám zabezpeèila aj 
opravu ko�ov znièených vandalmi. 
Tieto práce budeme vykonáva� aj 
naïalej ako doplnkovú èas� v sys-
téme údr�by èistoty a poriadku, 
údr�by verejnej a cestnej zelene. 
Kompletnú údr�bu verejnej a cest-
nej zelene mestská èas� zabezpe-
èovala prostredníctvom dodávate3⁄4-
ských organizácií PARK Service 
� Gabriel Méry a Kosec. V súèas-
nosti prebieha verejná sú�a� na 
obstarávanie nového dodávate3⁄4a. 
Suma vo vý�ke 18 887,32 € sa 
vynalo�ila na inú èinnos� spojenú 
s likvidáciou a manipuláciou od-
padu (Tryskáè, likvidácia � obrúb, 
stavieb...).

Miestny úrad zabezpeèuje èin-
nosti vyplývajúce zo �tatútu hl. m. 
SR Bratislavy týkajúce sa udr�iava-
nia èistoty a poriadku na verejných 
priestranstvách na území mest-
skej èasti. Ka�doroène vynakladá 
nemalé finanèné prostriedky na 
odstránenie rôzneho druhu odpa-
du. Pri nakladaní s odpadmi alebo 
inom zaobchádzaní s nimi je ka�dý 
povinný chráni� zdravie 3⁄4udí a �ivot-
né prostredie.

V roku 2009 sme mali v roz-
poète na likvidáciu odpadu èiast-
ku 92 850,- €, zaplatili sme 
99 457,49 €, teda rozpoètovú 
polo�ku sme prekroèili o  6 607,49 
€.

Opätovne apelujeme na spo-
luobèanov, udr�ujte èistotu 
a poriadok. Ak by peniaze vy-
nalo�ené naviac na odstránenie 
a likvidáciu odpadu ostali v kase 
mestskej èasti, vedeli by sme ich 
vyu�i� aj zmysluplnej�ie, na osoh 
v�etkých obèanov. A napokon, 
èistota a poriadok je vizitka kul-
túrnosti nás v�etkých!

(ref. �P,OaCH MiÚ)
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E. Cs.: Ako je známe, obidve 
sme nastúpili do CIIC 5. 1. 2009. 
Bola to ve3⁄4ká výzva pre nás, lebo 
sme mali presný a pekný zámer 
vybudova� a rozhýba� zmysluplné 
u�itoèné centrum, reprezentujú-
ce európske hodnoty. Ako prvé 
sme museli prispôsobi� pod-
mienky  na�ej práci, zaobstara� 
programové prostriedky, aby sme 
mohli vytvori� základnú databázu 
z právnych predpisov k výzvam 

Cezhranièné informaèné a impulzné centrum po roku
U� druhý rok pracuje v na�ej mestskej èasti, v Dome kultúry 
VESNA na Biskupickej ul. 1, Cezhranièné informaèné a impulzné 
centrum (CIIC), ktorého náplòou je spolupráca s podobnými 
in�titúciami v �tátoch V4. Podporuje oblas� podnikania, 
cestovného ruchu a zapája sa do projektov zameraných na 
kooperaènú èinnos�. O tom, èo sa im z plánov a predsavzatí 
podarilo v prvom roku èinnosti splni�, sme sa pozhovárali 
s vedúcou CIIC Mgr. Eleonórou Csanaky a jej kolegyòou, 
koordinátorkou centra, Violou Holzhauserovou. 

Èitatelia, ktorí pravidelne nav�tevujú kni�nice v na�ej mestskej èasti ve-
dia, �e máme dve: Miestnu kni�nicu Podunajské Biskupice na Latorickej 4 
a poboèku na Biskupickej 1 (v DK Vesna).

V roku 2009 kni�nica zaregistrovala 1297 pou�ívate3⁄4ov, z nich 558 
bolo detí do 15 rokov. Mierny pokles o 47 v porovnaní s rokom 2008 je 
dôsledkom sústavného nedostatoèného obnovovania fondu kni�nice, ale 
pochopite3⁄4ne, i nízkej celosvetovej èitate3⁄4skej gramotnosti a stúpajúceho 
záujmu o iné médiá (internet).

K 31. 12. 2009 bol stav kni�nièného fondu 42 046 kni�nièných jedno-
tiek. Na�i pou�ívatelia sa mohli te�i� prírastku 187 kusov kníh v hodnote 
1 417,18 € (42 694 Sk), z toho 91 kníh pre deti. Kni�nice privítali 20 510 
pou�ívate3⁄4ov, ktorí si po�ièali 59 548 kni�nièných jednotiek.

Kvalitne vybudovanú èitáreò a �tudovòu vyu�ívajú v hlavnej miere �tu-
denti a dôchodcovia. Pre èlenov kni�níc je v kni�nici na Latorickej ulici 
bezplatný internet. Túto mo�nos� vyu�ilo 2176 náv�tevníkov.

 Letnú èitáreò na Latorickej nav�tevujú najmä mamièky s de�mi a dô-
chodcovia.

Príïte do kni�nice
V kni�niciach bolo k dispozícii 22 titulov dennej tlaèe a periodík (rovna-

ký poèet ako v roku 2008).
Výpo�ièné hodiny v Kni�nici na Latorickej 4:  pondelok, streda, 

�tvrtok: 12.00 � 18.00, utorok: 10.00 � 16.00, piatok: 12.00 � 16.00 
hodiny.

Výpo�ièné hodiny v Kni�nici na Biskupickej 1: pondelok, streda, 
�tvrtok 13.00 � 19.00,  utorok: 10.00 � 16.00, piatok: 12.00 � 16.00 
hodiny.

 Poplatky za kni�nièné slu�by sa nezmenili. Zápisné: dospelí 2,40 €, 
dôchodcovia a �tudenti 1,40 €, deti do 15 rokov 1 €.

V spolupráci so základnými a materskými �kolami a Gymnáziom F. G. 
Lorcu sa uskutoènilo 75 podujatí, z toho 19 bolo venovaných informatickej 
výchove.

V kni�nici na Latorickej ulici besedovala spisovate3⁄4ka Ada �igová s de�mi 
z Materskej �koly na Estónskej a vypoèuli sme si komorný koncert 3⁄4udovej 
hudby Miroslava Dudíka.

(hm)

Vedúca CIIC Mgr. Eleonóra Csanaky (vpravo) a jej kolegyòa, koordi-
nátorka centra, Viola Holzhauserová (v3⁄4avo) na vernisá�i výstavy Tvary 
insitného umenia, s maliarkou Annou Jankovskou (v strede).

a projektom. Po logistickom vy-
bavení sme zaèali monitorova� 
samotné výzvy z fondov EÚ a výzvy 
vypísané jednotlivými minister-
stvami, aby sme mohli spracova� 
dokumentáciu ako podklad pre 
poradenskú èinnos�. Zber informá-
cií robíme nepretr�ite vzh3⁄4adom na 
to, �e výzvy a mo�nosti sa menia 
zo dòa na deò. Potrebujeme to  aj 
k vlastnej èinnosti, ale sme rady, 
�e od zaèiatkov nás nav�tevujú 

jednotlivci, ktorí sa ohlásia vopred 
telefonicky alebo cez e-mail, a keï 
prídu k nám, u� im mô�eme poda� 
kompletné informácie. 

Obrátil sa niekto na vás s kon-
krétnou po�iadavkou?

V. H.: Doteraz nás kontaktovalo 
20 osôb, ktoré reagovali na podnety 
z médií a na informácie z miestneho 
úradu. Poskytli sme im kompetent-
né odpovede o mo�nosti èerpania 
peòazí z fondov EÚ a zorientovali 

sme ich v problematike a rôznoro-
dosti fondov. Tu treba poveda�, �e 
èerpanie z fondov EÚ limitujú okrem 
národného strategického rámca aj 
ïal�ie podmienky: región a jeho 
zaèlenenie v rámci klasifikácie 
NUTS (Nomenclature des Unitées 
Territoriales Statistiques) a potreb-
ná spoluúèas� �iadate3⁄4a, ktorá je 
rôzna v rámci druhu ako aj druhovej 
rôznosti fondov EÚ a je limitovaná aj 
zaèlenením regiónu v NUTS.

Okrem toho CIIC ponúklo svoje 
slu�by prostredníctvom vedúcej 
�kolského úradu materským a zá-
kladným �kolám a priebe�ne radilo 
v�etkým záujemcom o informácie 
v rámci èerpania fondov EÚ.

E. Cs.: Prvý rok sme robili 
poradenskú prácu bezplatne, ale 
bolo treba myslie� i na �pre�itie� 
ná�ho centra. Ako víziu budúcnosti 
centra sme vypracovali a podali 
samostatné cezhranièné projekty, 
ale aj spolupracovali s jednotlivý-
mi oddeleniami miestneho úradu 
v oblasti reklamy a marketingu. 
Zapojili sme sa do prípravy takých 
projektov EÚ ako �Centrálny park 
a viacúèelové ihrisko Tryskáè�, 
�Medzi jarkami� a do prípravných �Medzi jarkami� a do prípravných �Medzi jarkami�
prác k projektu �Kanalizácia�.

Desiateho marca budeme ma� 
ve3⁄4ký cezhranièný workshop 
o suburbanizácii Bratislavy, o sieti 
komunitného rozvoja cezhraniènej 
aglomerácie v okolí Bratislavy za 
úèasti starostov a odborníkov zo 
Slovenska a Maïarska z okolitých 
miest a dedín. Veríme, �e túto na�u 
èinnos� hodnotí miestne zastupi-
te3⁄4stvo i obyvatelia ako prínos pre 
samosprávu.

Nav�tevujú obyvatelia Podu-
najských Biskupíc centrum? 

E. Cs.: Áno, vo ve3⁄4kom poète. 
Okrem toho, �e máme stálu et-
nografickú výstavu, organizujeme 
aj iné podujatia pre verejnos�. 
Mali sme napr. výstavu ilustrácií 
detských kníh s názvom �Tajuplné 
klopkanie�, doèasnú expozíciu ilu-
strátorov z krajín V4. Obrazy Anny 
Jankovskej sme predstavili Biskupi-
èanom pod názvom �Tvary insitné-
ho umenia� a dostala priestor i bis-
kupická  trampská osada Dunajskí 
kormoráni, èím sme ocenili ich 40 
roènú èinnos�. Na�im poslaním nie 
je a ani nechceme zobra� priestor 
oddeleniu kultúry, ale chceme 
èo najviac vyu�i� na�u ve3⁄4kú sálu 
s diaprojektorom, preto z èasu na 
èas organizujeme premiérové pre-
mietanie filmov, aby sme podporili 
najmä prvotiny, ale uskutoèòujeme 
aj prezentácie kníh. Vo februári 
2009 sme spolu s MO Csemadok 
pripravili prezentáciu knihy Mons. 
Júliusa Kollera, v súèasnosti v spo-

lupráci s MO Matice slovenskej bu-
deme 17. marca krsti� knihu Byliny 
lieèebne vhodné pre nás aj pre le-
kárne od obyvate3⁄4a Podunajských 
Biskupíc RNDr. PhMr. Miroslava 
Brabenca a Jany Hrdej, na 8. apríl 
pripravujeme vernisá� a krst knihy 
rodáka z Podunajských Biskupíc, 
akademického maliara Jozefa 
Nagya.

Aký je záujem o etnografickú 
výstavu, �tvorjazyèný filmový do-
kument o na�ej mestskej èasti 
a akcie, ktoré ste organizovali?

E. Cs.: Vytvorenie etnografickej 
výstavy má v Podunajských Bisku-
piciach dobrý ohlas, minulý rok ju 
nav�tívilo viac ako 500 domácich, 
ale i zahranièných náv�tevníkov. 
Napriek tomu, �e v úvode spomína-
né práce sú èasovo ve3⁄4mi nároèné, 
pri prezentácii výstavy sme ve3⁄4mi 
dbali o to, aby sa náv�tevníci cítili 
u nás dobre. Pri prehliadke výsta-
vy sa im venujeme, zabezpeèíme 
odborný výklad. Ve3⁄4mi nás pote�ia 
krásne slová v Knihe náv�tev, to, 
�e nás nav�tevujú celé rodiny, ale 
aj to, �e �koly prejavili záujem o na-
�e výstavy. Prezentaèný film má 
tie� dobrý ohlas, ve3⁄4a Biskupièanov 
ho kupuje ako dar pre svojich prí-
buzných, známych, pre 3⁄4udí, ktorí 
chcú viac vedie� o na�om malom, 
no historickom mesteèku.

Priblí�te nám dlhodobé záme-
ry Cezhranièného informaèného 
a impulzného centra.

E. Cs.: Roz�íri� cezhranièné 
klastre - spoloèné organizovanie 
hospodárskych a spoloèenských 
podujatí, identifikovanie trhového 
prostredia a príle�itostí, marketin-
gové a spoloèensko-kultúrne akti-
vity. To v�etko by malo spoluna�í-
vanie na�ich susediacich regiónov 
v rámci európskeho spoloèenstva 
robi� hodnotnej�ím. Musíme v�ak 
ma� v�etci na zreteli, �e popri 
splnení urèitých hospodárskych 
záujmov, ka�dé cezhranièné cen-
trum musí sledova� aj u�3⁄4achtilej�ie 
ciele: zblí�i� 3⁄4udí a regióny na báze 
pokrokových európskych hodnôt. 
A to je výstup a výsledok, ktorého 
hodnota je materiálne nevyèísli-
te3⁄4ná.

Zhovárala sa: Mária Kostková
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MÔ�ETE POMÔC� IHRISKU PODZÁHRADNÁ !!! 

Budeme radi, ak nám aj tento rok zachováte priaze�
a darovaním 2 % z dane ob�ianskemu zdru�eniu 
V�ETKÝM DE�OM - urobíte rados� de�om formou 
�al�ích �prekvapení�, ktoré pribudnú na ihrisku.

Viac na www.vsetkymdetom.sk                            �akujeme! 

Je to pravda, �e o zverenie 
cintorína � ale nie o roz�írenie 
sme u� dávno pred nástupom sta-
rostky bojovali viac ne� 10 rokov. 
Nakoniec, po prehodnotení okol-
ností a financovania prevádzky 
cintorína sme dospeli k názoru, �e 
bude lep�ie, ak ostane v správe 
mestského podniku Marianum 
s tým, �e ho s prihliadnutím na 
na�e po�iadavky roz�íri a mestská 
èas� prispeje iba sumou 1 mil. Sk. 
Zvy�ok,  nemalú èiastku, bude 
financova� Marianum. Boli to �a�ké 
rokovania, kým sme sa dostali tak 
ïaleko, �e sa vypracovala �túdia 
na roz�írenie a na na�e po�iada-
nie listom z 24. 8. 2005 primá-
tor súhlasil s realizáciou stavby 
�Roz�írenie cintorína Podunajské 
Biskupice�, na Mramorovej ulici 
v súlade s architektonickou �tú-
diou, ktorú vypracoval Architek-
tonický ateliér Ing. arch. Katarína 
�imáková v novembri 2004.

O tomto rozhodnutí primátor 
Andrej Ïurkovský informoval 
ná� miestny úrad listom z 30. 9. 
2005. Ïalej u� mal kona� vtedaj�í 
prednosta úradu. �ia3⁄4, veci sa 
nijako nepohli dopredu a� na to, 
�e záhradkári dostali vyrozumenie 
o zru�ení nájmu pozemkov a, sa-
mozrejme, museli sme poèka�, 
kým uplynie výpovedná lehota. 
V�elijakých úvah o kvalite pozem-
ku pod chatkami bolo dos�. Hovo-
rilo sa aj o tom, �e v håbke mô�e 
by� ulo�ený stavebný odpad, èo 
by zabraòovalo vyu�i� pozemok na 
hrobové miesta, no na zistenie, èi 
je to tak, by bolo treba urobi� vrty 
a na tie treba financie, ktoré ne-
máme atï., atï. Neboli zorganizo-
vané rokovania na rie�enie zámeru 
a èas medzitým neúprosne plynul. 

Veci sa pohli dopredu a� po ná-

Prípad do Guinnessovej knihy  rekordov
alebo, ako  je to s miestnym cintorínom?!

K mojím rozsiahlym povinnostiam pribudla e�te jedna: bezodkladne musím zablaho�ela� primátorovi 
hlavného mesta za to, �e sa popri mno�stve vá�nych starostí, ako je rie�enie PKO alebo Zimného 
�tadióna Ondreja Nepelu atï., anga�oval vo veci � toaleta v biskupickom cintoríne a výsledkom 
bolo  promptné a expresné vybavenie - osadenie toalety! To, o èo sme sa my, miestni poslanci, 
usilovali viac ne� polovicu minulého roka, dospelo k úspe�nému koncu. Ale! Nie tak, ako to mestská 
poslankyòa Jarmila Feranèíková napísala. �eby sa u� zvolebnievalo?! A nielen to. Aby ste sa vy, 
milí obèania - èitatelia mohli lep�ie zorientova� v prípade �cintorín� a aby bolo jasné, kto, kedy a èo 
vybavoval okolo cintorína, èasovo sa musím vráti� trochu spä�. 

stupe (december 2006) starostky 
PhDr. Al�bety O�valdovej v roku 
2007. Ponúkam vám, milí obèania 
� èitatelia, niektoré dátumy o po-
stupoch a rokovaniach starostky 
k tomu, aby sa mohla realizova� 
stavba �Roz�írenie cintorína Podu-
najské Biskupice�!

13. 7. 2007 � rokovanie na 
Regionálnom úrade verejného 
zdravotníctva.

19. 7. 2007 � vy�iadanie sta-
noviska k prekládke vzdu�ného 
vedenia VN.

26. 7. 2007 � rokovanie o ar-
chitektonickej �túdii Roz�írenie 
cintorína Podunajské Biskupice.

1. 8. 2007 � rokovanie o po-
stupe prác � zoznam èinností pre 
miestny úrad a pre Marianum.

12. 8. 2007 � vydanie záväzné-
ho stanoviska k stavbe �Roz�íre-
nie cintorína��.

19. 8. 2007 � posudzovanie 
vplyvov na �ivotné prostredie k zá-
meru � Obvodný úrad �ivotného 
prostredia.

20. 10. 2007 - �iados� primáto-
rovi o aktualizáciu projektu, keï�e 
jej platnos� bola obmedzená na 
dobu jedného roka (skonèila sa 
v roku 2006).

4. 12. 2007 � návrh na vydanie 
rozhodnutia o umiestnení stavby.

6. - 7. mesiac 2008 � vyspo-
riadanie � vyplatenie nájomníkov 
na základe znaleckého posudku 
oceòovaných chatiek.

30. 7. 2008 � osobný list 
starostky námestníèke primátora 
� �iados� o podporu schválenia 
finanèných prostriedkov pre or-
ganizáciu Marianum na stavbu 
�Roz�írenie cintorína...�.

8. -  9. mesiac 2008 � zbúranie 
chatiek � pre mestskú èas� to 
zadarmo urobila Bratislavská sta-

vebná spoloènos� - hodnota práce 
300 tisíc Sk.

25. 11. 2008 � odòatie správy 
pozemkov � geometrický plán.

10. 12. 2008 � vytýèenie hra-
níc pre vybudovanie oplotenia.

12. 1. 2009 � rokovanie na 
miestnom úrade s organizáciou 
Marianum (záznam na úrade).

 4. 2. 2009 � rokovanie v or-
ganizácii Marianum (záznam na 
miestnom úrade).

28. 5. 2009 � zverenie 
v�etkých pozemkov dotknutého 
územia na realizáciu stavebných 
prác.

 6. 7. 2009 � stavebné povo-
lenie.

Marianum sa mohol �rozhýba�� 
a� po týchto úkonoch, ktoré sa 
samé nevykonali. To musel niekto 
hna�. Tým hnacím motorom bola 
práve starostka mestskej èasti 
PhDr. Al�beta O�valdová. A vïa-
ka jej hú�evnatosti a férovému 
prístupu riadite3⁄4a Marianumu M. 
Hrádeka sú nové chodníky, sto-
jiská a nové rady hrobových miest 
aj v starej èasti cintorína. Intenzív-
ne rokovania budú pokraèova�, 
aby stavba �Roz�írenie cintorína 
Podunajské Biskupice� dospela 
do úspe�ného konca aj napriek 
tomu, �e vieme, �e niektorí po-
slanci by boli radi, keby sa tak ne-
stalo! Pripravené sú aj ïal�ie plá-
ny na opravu a úpravu cintorína, 
ktoré sa postupne zrealizujú. Ale 
to vy�aduje èas a nemalé finan-
cie. Aj o tom sme rokovali s riadi-
te3⁄4om Marianumu.  Najpálèivej�ím 
problémom ale bola chýbajúca 
toaleta namiesto latríny, ktorú 
zbúrali kvôli dezolátnemu stavu 
ove3⁄4a skôr, ne� sa zaèali staveb-
né práce. Spolu s poslankyòou 
Elzou Nagy sme boli o priebehu 
prác informované, keï�e prípad 
�cintorín� sledujeme od zaèiatku 
a prakticky sme v tejto problema-
tike u� viac ne� desa� rokov. Ria-
dite3⁄4 Marianumu Miroslav Hrádek 
mô�e potvrdi�, �e v súvislosti s vy-
rie�ením chýbajúcej toalety som 
s ním bola v kontakte telefonicky 
nieko3⁄4kokrát a interpelovala som 

aj na plénach MiZ. Aj mne s3⁄4úbil, 
�e na Sviatok v�etkých svätých 
toaleta bude, �ia3⁄4, Marianumu sa 
nepodarilo ju osadi�. Nakoniec, 
pri kontrole 22. 12. 2009 sa 
zistilo, �e prenosná toaleta je na 
mieste, aj keï e�te nefunkèná, 
lebo chýbala chemická vlo�ka, 
ktorá zabezpeèuje dezinfekciu. 
S riadite3⁄4om Marianumu M. Hrá-
dekom sme sa dohodli aj na tom, 
�e toto je len doèasné rie�enie. 
Má sa tam vybudova� riadna spla-
chovacia toaleta. 

Tak�e zápis do Guinnessovej 
knihy rekordov sa kona� nebude, 
preto�e osadenie toalety sa síce 
uskutoènilo, ale nie za jeden 
deò, ako o tom pí�e mestská 
poslankyòa Jarmila Feranèíková. 
Jej interpelácia zo 16. 12. 2009 
sa ukazuje ako bezpredmetná, 
lebo keï riadite3⁄4 Marianumu M. 
Hrádek dostal od primátora úlohu 
vybavi� umiestnenie toalety, tá u� 
bola na ceste, ak nie u� priamo na 
mieste. Aký je stav toalety teraz 
(28. 2. 2009)? Toaleta na bisku-
pickom cintoríne je plne funkèná. 
Prosím náv�tevníkov cintorína, 
ktorí budú toaletu pou�íva�, 
aby udr�ali jej èistotu � má slú-
�i� v�etkým. Ak náhodou zistia 
nejaký problém, treba to nahlá-
si� zamestnancovi Marianumu, 
ktorý je povinný zabezpeèi� 
nápravu.

Milí obèania � èitatelia! Sme 
si vedomí, �e takýchto, jemne 
povedané poloprávd, asi bude 
pribúda�. Veï sa blí�ia aj komu-
nálne vo3⁄4by a niektorí sa chcú 
stoj, èo stoj zvidite3⁄4ni�. Poslanec 
by mal prilo�i� ruku k dielu poèas 
celého volebného obdobia a nie 
a� na jeho konci. A hlavne, by mal 
podáva� pravdivé informácie a nie 
zdravi� cudzím klobúkom. Vy, milí 
obyvatelia, ktorí pravidelne èítate 
a èítali ste aj predchádzajúce roè-
níky Biskupických novín a chodíte 
s otvorenými oèami, viete posúdi�, 
èo sa zmenilo, èo pribudlo a èo 
sa urobilo za posledné tri roky, 
aj keï niektoré na�e sna�enia 
boli vzápätí zmarené vandalmi, 
znehodnotené neprispôsobivými 
obèanmi alebo sa zdr�ali pre ne-
dostatok finanèných prostriedkov. 
Ani to nás neodradí od toho, aby 
sme pracovali v prospech vás 
obyvate3⁄4ov, v prospech na�ej 
mestskej èasti.

Izabella Jégh
poslankyòa MiZ

Moje pôvodné plány a ve3⁄4ké sny sa pominuli. Èo bude ïalej? Chví3⁄4a 
zneistenia. Som v domove seniorov. Obèas si vymieòam s obyvate3⁄4mi do-
mova poh3⁄4ady a otázky bez odpovedí. Èas stojí. A ja otváram staré albumy 
a súkromné archívy ukryté hlboko v pamäti. Niektorí funkcionári v 50-tych 
rokoch mi ublí�ili. Vraj, za zatajenie minulosti mojich predkov � kulakov. 
Bolí ma to aj dnes. Moja kariéra bola speèatená.

Dnes sa v�ak mením na èloveka s boles�ami, ale aj s výkrikom ra-
dosti, �e e�te �ijem. Dúfam, �e nájdem tú správnu cestu. Èítam Bibliu, 
zostavujem biblické hádanky a krí�ovky... Je�i� sa chce postara� aj 
o mòa. Chce, aby som na�iel dom vlastného �ivota e�te pred smr�ou. Aj 
za mòa bola vyliata Kristova krv. Bol ukri�ovaný. Nebolo to nezmyselné 
utrpenie. Je piata nede3⁄4a pôstna, Smrtná, Iudica. Krí� je k3⁄4úèom môjho 
�ivota. Mám právo �i� a tvori�. �Preè s osudom!� � písal P. O. Hviez-
doslav. Nu�, preè aj s mojou minulos�ou a boles�ou! Myslím, �e som 
ne�il nadarmo. Sna�ím sa zapája� do rôznych hier... (karneval, tance). 
Chcel by som by� e�te ��astný a optimistickej�í. Môj skepticizmus je u� 
minulos�ou? Hurá! -pb-

Preè s boles�ou?!
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- Gerium je zariadenie pre seniorov s ka-
pacitou 50 miest. Nachádza sa v tichej èasti 
Podunajských Biskupíc a tvorí ho trojpodla�ná 
budova a pri3⁄4ahlá záhrada. To, ako Gerium vy-
zerá a aká z neho dýcha atmosféra, je zásluhou 
v�etkých zamestnancov, ale i obyvate3⁄4ov tohto 
zariadenia. Obèania, ktorých priemerný vek je 
78 rokov, sú tu umiestnení v 6-tich dvojpos-
te3⁄4ových a v 38-ich jednoposte3⁄4ových izbách 
s vlastným sociálnym zariadením. V zariadení 
pre seniorov sa poskytuje sociálna slu�ba: 
fyzickej osobe, ktorá dovà�ila dôchodkový vek 
a je odkázaná na inú pomoc v zmysle zákona 
o sociálnych slu�bách è.448/2008 Z.z. alebo 
fyzickej osobe, ktorá dovà�ila dôchodkový vek 
a poskytovanie sociálnej slu�by v tomto zariade-
ní potrebuje z iných vá�nych dôvodov.

Gerium poskytuje obèanom celoroènú 
starostlivos� v nepretr�itej prevádzke, a to mo-
bilným, imobilným, resp. èiastoène imobilným 
seniorom, ktorí si vy�adujú komplexnú sociálnu 
starostlivos�. V rámci tejto starostlivosti sú za-
bezpeèené tieto slu�by:

- pomoc pri odkázanosti na pomoc inej fyzic-
kej osoby 

-  sociálno-právne poradenstvo, na po�ia-
danie vybavovanie osobných zále�itostí, 
nákupov atï. 

- sociálnu rehabilitáciu 
- 24-hod. opatrovate3⁄4skú, o�etrovate3⁄4skú a re-

habilitaènú starostlivos� prostredníctvom 
sestier, opatrovateliek a fyzioterapeutiek 

- ubytovanie (jedno a dvojlô�kové izby s vlast-
ným sociálnym zariadením) 

- stravovanie (5 x denne strava, u diabetikov 
6 x denne strava) 

- upratovanie, pranie, �ehlenie a údr�ba bie-
lizne a �atstva 

- osobné vybavenie 
- vytvára podmienky na úschovu cenných 

vecí 
- zabezpeèuje záujmovú èinnos� (podpora 

úèasti na spoloèenskom �ivote a dianí 
i mimo zariadenia; zabezpeèenie duchovnej 
starostlivosti, spovede, úèas� na sv. om�i 

S porozumením, úctou a dôstojnos�ou k tretiemu veku
Svet sa zmenil. Na�e bytie sa zmenilo. Padli putá, hranice, �ije sa 
nám lep�ie, av�ak staroba � choroba sa nezmenila. Ako �ijú tí, èo sú 
odkázaní na pomoc? Opýtali sme sa najkompetentnej�ej -  riadite3⁄4ky 
zariadenia pre seniorov Gerium, PhDr. Miroslavy Èembovej. 

�  Je pekné a úctyhodné, �e ste dokázali v dne�ných ne3⁄4ah-
kých èasoch a podmienkach vytvori� v Geriu  príjemné a dôs-
tojné podmienky pre �ivot 3⁄4udí v seniorskom veku. Mô�ete nám 
struène predstavi� Gerium?

PhDr. Miroslava Èembová

priamo v zariadení, kde je vybudovaná 
a vysvätená kaplnka) 

- zabezpeèenie lekárskej starostlivosti priamo 
v Geriu

- zabezpeèovanie liekov a zdravotníckych 
pomôcok � dovoz priamo do zariadenia 

- odbornú masá� kvalifikovaným masérom 
- doprovod na lekárske vy�etrenie mimo areál 

Geria
- pedikúru � na objednávku priamo v zaria-

dení
- kaderníèku - na objednávku priamo v zaria-

dení.
Okrem ubytovacích priestorov pre obèanov 

sú v zariadení pre seniorov kancelárie, ambu-
lancia lekára a sestier, kaplnka, rehabilitaèné 
miestnosti vybavené modernou rehabilitaènou 
technikou a pomôckami, práèovne, jedálne, 
spoloèenské miestnosti s kni�nicou atï. Na�e 
zariadenie pre seniorov pod3⁄4a súèasného 
trendu smeruje k budovaniu men�ieho 
zariadenia rodinného typu a vládne v òom 
rodinná atmosféra a pohoda!

� Aké plány máte do budúcnosti, èo vás 
najviac te�í alebo trápi?

- Gerium má dve organizaèné súèasti: Zariade-
nie pre seniorov  na ulici Pri trati 47, Bratislava 
- Podunajské Biskupice a Zariadenie opatrova-
te3⁄4skej slu�by na Smolníckej ulici è. 3 Bratislava 
� Ru�inov. Práve v súèasnosti sa zaèína v ZOS 
Smolnícka rekon�trukcia, nadstavba a prístavba 
jestvujúceho objektu, prièom ukonèenie stavby 
je plánované na október - november 2010. 
Pôvodná kapacita zariadenia sa tak z 34 lô�ok 
zvý�i na 63 miest. Po dokonèení tejto stavby sa 
z pôvodného zariadenia stane dvojkombinované 
zariadenie sociálnych slu�ieb: zariadenie pre se-
niorov a zariadenie opatrovate3⁄4skej slu�by, ktoré 
budú, ako doteraz organizaènou súèas�ou Geria. 
Celá prestavba je hradená z rozpoètu hlavného 
mesta SR, ktoré je zriaïovate3⁄4om Geria. Realizá-

ciou uvedeného vybraného investièného projektu 
hlavného mesta sa nielen zvý�i poèet miest, ale 
podstatne sa zvý�i úroveò poskytovaných slu�ieb 
nielen humanizáciou prostredia v zrekon�truova-
nej a pristavanej èasti budovy, ale budú dodr�ané 
i v�etky zákonné po�iadavky na prevádzkovanie 
zariadenia sociálnych slu�ieb. V na�ich oèiach 
je v�ak najdôle�itej�ím argumentom na 
úspe�nú realizáciu tohto projektu fakt a sku-
toènos�, �e jeho dokonèením sa zabezpeèia 
pre 63 bratislavských seniorov na to odká-
zaných, dôstojné a pokojné podmienky na 
pre�itie ich jesene �ivota. 

Na záver chcem e�te doda�, �e v�etci zamest-
nanci zariadenia pre seniorov Gerium sa budú 
v�dy a zo v�etkých síl sna�i�, aby napåòali heslo 
ná�ho zariadenia: ,,S porozumením, úctou 
a dôstojnos�ou k tretiemu veku.�

Ïakujem za rozhovor.  
P. B. 

ANKETA

(Z odpovedí viacerých respondentov je 
zrejmé, �e nevedia, kto je zodpovedný za 
údr�bu tej-ktorej èasti komunikácie alebo 
chodníka. Informácie o tom sme uverejnili 
v minulom èísle, v èlánku Zimná údr�ba ko-
munikácií.)

Andrea (27), Baltská: Úroveò je slabá, cesty 
neboli udr�iavané.

Eva (38), Bieloruská: Nes�a�ujem sa, tak-
�e... asi som spokojná.

Marta, Bieloruská: Je to stra�né, za ten èas 
èo tu bývam, som nevidela odhrnutý sneh.

Richard (30), Bieloruská: Vcelku som spo-
kojný. 

Vraví sa, �e v Bratislave �ijú najni��í 3⁄4udia na svete. Napadne 5 centimetrov snehu a v�etci 
ho majú a� po krk. Mno�stvo snehu na cestách naozaj mô�e spôsobi� vá�ne problémy 
vodièom aj chodcom. Preto je potrebné poskytnú� obèanom kvalitné slu�by na ochranu 
ich pohodlia a zdravia. Viacerým obyvate3⁄4om Podunajských Biskupíc sme polo�ili otázku: 
Aká bola pod3⁄4a vás úroveò zimnej slu�by v mestskej èasti koncom minulého a v prvých 
mesiacoch tohto roka?

Franti�ek (60), Bodrocká: Celkom to ide, 
chodníky pri nás sú väè�inou odhrnuté. Tento 
rok sa sna�ili.

Fero (50), Bodrocká: Myslím si, �e je to slu�-
né. Som vcelku spokojný.

Ru�ena (60), Bodrocká: Úroveò? Priemer-
ná. Cesty sú dobré, s chodníkmi je to u� hor-
�ie.

Eleonóra (36), Bodrocká: Cesty sú odhr-
nuté pekne, ale chodníky sú �myk3⁄4avé a plné 
snehu.

Helena (55), Dudvá�ska: Tento rok je to 
dobré, som spokojná.

Andrea (33), Dudvá�ska: Vadí mi, �e sú ne-

odhrnuté chodníky a to aj pri nákupnom centre, 
kde chodí najviac 3⁄4udí.

Peter (60), Dudvá�ska: Dá sa to. Len by ne-
museli tak ve3⁄4a soli�.

Veronika (58), Dudvá�ska: Tam kde bývam, 
nám chodníky odpratávajú, tak�e je to dobré. 
Martin (38), Estónska: Katastrofa, cesty sú 
vo ve3⁄4mi zlom stave, v bývalom re�ime to bolo 
lep�ie.

Pavol (68), Hornádska: Ja som spokojný, 
chodník si odpratávam sám, ale chodí tu aj 
traktor.

Erika (33), Hornádska: Nie som spokojná 
s chodníkmi. Niektoré úseky sú hrozné.

Ján, Hornádska: Hlavné �ahy boli v poriad-
ku, boèné cesty obèas zanedbané. Vadí mi v�ak 
solenie kvôli psovi.

�tefan, Hornádska: Niekedy je odhrnuté, 
niekedy nie. Treba by� dôslednej�í.

Rudolf (48), Hydinárska: Hlavné cesty sú v po-

na odborné predná�ky v Dome kultúry Vesna, 
Biskupická ul. 1: 

24. marca 2010 (streda) o 17.00 Ochra-
na ovocných drevín (na èo sa najviac 
zamera� v oblasti Podunajských Biskupíc; 
ako dopestova� pekné ovocie a nepo�kodi� 
si zdravie...)

7. apríla 2010 (streda) o 17.00 Ochrana 
zeleniny a okrasných rastlín (v záhrade, na 
balkóne i v byte). Vstup aj pre neèlenov SZZ 
a zdarma.

LG, ZO SZZ 2/5 

Záhradkári pozývajú

K blahoslavenej 
sestre Zdenke

Srdeène pozývame v�etkých ctite3⁄4ov bla-
hoslavenej Zdenky na svätú om�u v nemoc-
niènom kostole Svätého krí�a, v Bratislave 
- Podunajských Biskupiciach.

Utorok 30. marec je tento rok vo Ve3⁄4kom 
tý�dni. Svätú om�u pre pútnikov o 16.00 
hodine bude celebrova� otec Viktor Jaku-
bov SF, riadite3⁄4 Pápe�ských misijných diel 
z Bratislavy.

Páter Frank Vandegehuchte, 
MSC, rektor kostola Sv. krí�a

a Milosrdné sestry Svätého krí�a  
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ANKETA
riadku, ved3⁄4aj�ie nie. Na chodníky sa nes�a�ujem. 
Je povinnos�ou ka�dého z nás si to odprata�.

Petra (30), Kazanská: Nie som spokojná 
s chodníkmi, preto�e na niektorých sa �mýka. 
Taktie� som na cestách nevidela ani jeden odhà-
òaè snehu. Ale asi to tie autá vyjazdia.

Viera (33), Kazanská: Keï sa pozriete ako 
to vyzerá pri �kole, je to stra�né.

1⁄4ubica (48), Latorická: Chodníky si upravu-
jeme sami a s úrovòou ciest nie som spokojná.

Ján (59), Loty�ská: Mohlo by to by� aj lep-
�ie. Slabo sa odhàòa sneh a ráno bývajú cesty 
v zlom stave.

Róbert (49), Loty�ská: U� nieko3⁄4ko tý�dòov 
sa tu dr�í hrubá vrstva snehu a nikto s tým niè 
nerobí. Proste to odignorovali.

Rút (45), Loty�ská: Èi u� príchod k polikli-
nike alebo k zastávke � v�etko je zamrznuté 
a z3⁄4adovatené. Celkovo stav chodníkov u nás je 
katastrofálny. 

Elena (42), Podzáhradná: Chodníky si odhà-
òame sami a s hlavnými cestami som spokojná. 
Vadí mi v�ak mláka na prechode na Kazanskej.

Mária (54), Podzáhradná: Viem, �e urèité 
èasti Biskupíc v tomto zaostávajú, no u nás sú 
tieto slu�by dobré. Musím sa v�ak pos�a�ova� na 
neodhrnuté chodníky a príli�né solenie. 

Martin (28), Podzáhradná: Nie som ve3⁄4mi 
spokojný, u� som sa aj �mykol.

Anonym, Podzáhradná: Tá úroveò je naozaj 
zlá, pozrite sa na tie chodníky. Asi má mesto ve3⁄4a 
peòazí na platenie úrazov.

Gabriela, Podzáhradná: Celkom to ujde, ro-
bili, èo sa dalo.

Lucia (30), Popradská: Prvotný nápor sne-
hu zvládli, neskôr to u� bolo hor�ie, ale celkovo 
som spokojná.

Michal (19), Toryská: Úroveò je ve3⁄4mi cha-
bá, teda aspoò na Toryskej. V èase, keï nás 
zastihla najväè�ia snehová nádielka, som vôbec 

nezaregistroval, �e by sa tam sneh odhrabával. 
Po chodníkoch sa �mýkalo, cez odmäk zas bola 
v�ade è3⁄4apkanica. S úrovòou zimných slu�ieb 
v Podunajských Biskupiciach teda nie som spo-
kojný.

Milan (19),Toryská: Na chodníkoch sa �mý-
kalo, ale keï�e ja sa rád �mýkam, vôbec mi to 
nepreká�alo. 

Jana (38), Uèite3⁄4ská: Vadia mi neodhrnuté 
chodníky. Nie som síce vodiè, ale zdá sa mi, �e 
ani cesty na tom nie sú ve3⁄4mi dobre.

Jozef (61), Uèite3⁄4ská: Tá úroveò je slabá, po 
tých chodníkoch sa nedá chodi�. Minulý staros-
ta sa o to staral lep�ie.

Eva, Vetvárska: Je to hrozné, ja chcem 
chodník a nie Dunaj! Minule som tu spadla 
a v mojom veku si èlovek 3⁄4ahko nieèo zlomí.

Anastázia (83), Vetvárska: Tie chodníky sú 
naozaj nebezpeèné, najmä ten od nemocnice.

Pýtal sa: Roman Cuprik

A-COUNT SERVICE, s.r.o.
Ul. Padlých hrdinov 14

tel./fax: 4552 6078
tel.: 4598 7207, 0903 445 855: 

úètovníctvo pre fyzické a právnické 
osoby, DPH � mzdy � priznania � 

poradenstvo zdarma �

Miestny úrad mestskej èasti Bratislava - 
Podunajské Biskupice, oddelenie sociálnych 
vecí, zdravotníctva a bytovej politiky h3⁄4adá 
opatrovate3⁄4ky/ov.

Po�iadavky:
- stredo�kolské vzdelanie
- základy zdravotnej starostlivosti (nie sú pod-

mienkou)
- empatia a pozitívne myslenie
- komunikácia s opatrovaným
Povinnosti:
- sociálna starostlivos� o obèana (pomoc pri 

hygiene, malý nákup, doná�ka stravy, osobný 
doh3⁄4ad, poskytovanie spoloènosti, sprevádza-
nie k lekárovi, pomoc v sebaobslu�ných úko-
noch, pomoc pri starostlivosti o domácnos� 
a pri základných sociálnych aktivitách a pod.) 
vykonávaná opatrovate3⁄4kou. Klientom v�etkých 
vekových skupín. 

Podrobnej�ie informácie na tel. è.: 
4020 7217
Opatrovate3⁄4ská starostlivos� je súèas�ou so ciálnej 

pomoci, ktorej podmienky upravuje  Zákon NR SR è. 
448/2008 Z. z. o sociálnych slu�bách a o zmene a 
doplnení zákona è. 455/1991 Zb. o �ivnostenskom 
podnikaní (�ivnostenský zákon) v znení neskor�ích 
predpisov. 

Opatrovate3⁄4ská slu�ba má za cie3⁄4 zabezpeèi� 
dôstojné �ivotné podmienky obèana v jeho priro-
dzenom prostredí a zabezpeèi� jeho integráciu do 
spoloènosti.

PRACOVNÁ PONUKA

V uplynulom roku bolo na území na�ej mestskej 
èasti celkom 13 detských ihrísk.

V súèasnosti je v prevádzke 11 pôvodných 
detských ihrísk, na ktorých sú e�te kovové kon-
�trukèné prvky detských atrakcií: na Baltskej ul. 
2, na Bieloruskej ul., Bodrockej � Hronskej ul. 
(vo vnútrobloku),  na Latorickej � Hornádskej ul. 
(vo vnútrobloku), Latorickej ul. (pri V drogérii), na 
Dudvá�skej ul. (vo vnútrobloku), na Ipe3⁄4skej ul., 
Korytnickej ul. 2 a na Podzáhradnej ul., ku ktorým 
pribudli dve nové detské ihriská: na ulici Padlých 
hrdinov a v areáli Kni�nice a èitárne na Latorickej 
ulici, v ktorých sme preferovali podmienku ohra-
denia.

V rozpoète na rok 2010 je na údr�bu detských 
ihrísk vyèlenených 11 617,00 €   (349 973  Sk),  
èo je o 233 € menej oproti minulému roku. Z uve-
deného je zrejmé, �e mestská èas� opä� nebude 
schopná v nastávajúcom roku z vlastných zdrojov 
finanène zabezpeèi� technicky a hygienicky vyho-
vujúci stav väè�iny detských ihrísk.

Napriek tomu, �e sme v uplynulých rokoch in-
vestovali znaèné finanèné prostriedky na piesko-
viská, výsadbu stromov, zalo�enie nových trávna-
tých plôch na ihriskách, na nové nátery kovových 
atrakcií a najmä na nákup nových moderných det-
ských atrakcií (detské hrady so �myk3⁄4avkami, pre-
liezkami a hojdaèkami atï.), nové lavièky a smet-
né ko�e, vieme, �e stále e�te väè�ina detských 
ihrísk nespåòa predpísané prísne bezpeènostné 
po�iadavky noriem STN EN 1176 a STN EN 1177 
platné od 1. 5. 2004, od vstupu Slovenska do EÚ 
a úèinné od roku 2010.

V roku 2010 budeme musie� prioritne zvý�i� úro-
veò bezpeènosti detských ihrísk tým, �e postupne 
odstránime pôvodné kovové atrakcie a nahradíme 
ich novými modernými atrakciami s certifikátom, 
z materiálov drevo � plast a pre bezpeènos� 
ich pou�ívania umiestnime na dopadové plochy 
predpísané materiály. Ve3⁄4koplo�né pieskoviská 
nahradíme novými samostatnými pieskoviskami  s 
maximálnou rozlohou 6 m2. Prirodzenou po�ia-
davkou na moderné a bezpeèné ihrisko by malo 
by� aj oplotenie s re�imom uzamykania na noc. 
Túto podmienku v súèasnosti spåòa iba detské 
ihrisko vo dvore Kni�nice na Latorickej ulici.

Zmeny, ktoré nás èakajú v najbli��ích rokoch, 
si vy�iadajú zvý�enie finanèných prostriedkov 

O detských ihriskách a �portoviskách
Poèet detských ihrísk a verejných �portovísk v mestskej èasti je v súlade so schválenou 
koncepciou, ktorá dodr�uje sprísnené po�iadavky na vybavenie a prevádzkovanie detských 
ihrísk a verejných �portovísk.  Sledujeme trend rozvoja detských ihrísk, ktoré budú ohradené 
alebo  budú  v uzatvorených, uzamykate3⁄4ných, ale verejnosti prístupných areáloch. Chceme 
tým zabráni� vyèíòaniu vandalov a schádzaniu sa bezdomovcov a narkomanov vo veèerných 
a noèných hodinách.

v rozpoète, ale aj nároèné rozhodovanie, ktoré 
detské ihriská zaniknú a do ktorých budú smero-
va� investície na ich rozvoj a modernizáciu. 

Podstatne sa zlep�ila situácia s verejnými �por-
toviskami. V roku 2009 sme odovzdali do u�ívania 
multifunkèný �portový areál Tryskáè, o ktorý majú 
ve3⁄4ký záujem nielen obyvatelia na�ej mestskej 
èasti, ale aj okolitých obcí.

V tomto roku je aktuálny zámer prebudova� 
priestranstvo (asfaltovú plochu) na Latorickej 
ulici na verejné �portovisko. Zverovacím proto-
kolom  odovzdalo toto priestranstvo do správy 
mestskej èasti hlavné mesto, tak�e niè nám ne-
bráni vybudova� ïal�ie �portovisko pre obyvate3⁄4ov 
sídliska Dolné hony. V závere roka 2009 tu boli 
nain�talované mantinely pre loptové hry a hokej-
bal, v súèasnosti prebiehajú prípravné práce na 
opravu asfaltovej plochy urèenej na basketbal 
a volejbalové ihrisko.

V roku 2009 sme sa nedoèkali s3⁄4úbenej revita-
lizácie vnútorného kruhu na Bieloruskej ulici, kde 
by okrem nového detského ihriska mali by� �por-
toviská, oddychové zóny, suché rieèi�te a iné. 
Uvedený projekt bude financovaný z fondov EÚ, 
prièom èas� finanèných prostriedkov poskytne 
Magistrát hl. mesta SR Bratislavy.

Mestská èas� má premyslené kroky obnovy 
a modernizácie detských ihrísk a verejných 
�portovísk, v súèasnosti v�ak chýbajú dostatoèné 
finanèné prostriedky na krytie výdavkov spoje-
ných s nákupom atrakcií a výkonom prác s tým 
súvisiacich.

JUDr. Alexander Vajda
ved. ref. �P,OaCH

Vá�ení spoluobèania, i v tomto roku nám zákon umo�òuje poukáza� 2 % zo svojej dane za 
zdaòovacie obdobie 2009 neziskovým organizáciám. Takouto neziskovou organizáciou je i 
ná� neinvestièný fond GENERÁCIA 3000 n.f., ktorý zalo�ila Mestská èas� Bratislava - Podunaj-
ské Biskupice na ochranu a podporu zdravia a vzdelávania, zachovanie prírodných a kultúr-
nych hodnôt, ochranu a tvorbu �ivotného prostredia a rozvoj sociálnych slu�ieb.

Podrobné informácie ako postupova� sme uverejnili vo februárovom èísle na�ich novín. Údaje, ktoré 
potrebujete uvies� v daòovom priznaní: IÈO: 36076953, Právna forma: neinvestièný fond, 

Obchodné meno: GENERÁCIA 3000 n.f., Sídlo, ulica: Trojièné námestie 11, PSÈ: 825 61 
Bratislava.

Ka�dému, kto sa rozhodne prispie� 2 % svojej dane neinvestiènému fondu Generácia 3000 n.f., 
vopred ïakujeme.

Venujte 2 % z dane fondu GENERÁCIA 3000
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Dvanásteho a trinásteho februára aj v na�ej 
Základnej �kole na Podráhradnej ulici zapiso-
vali rodièia svoje deti do 1. roèníka. S budúcimi 
prváèikmi prichádzali do na�ej �koly z blízkeho  
i vzdialeného okolia. Malých náv�tevníkov pri 
vstupe srdeène vítali uèite3⁄4ky a vychovávate3⁄4-
ky. V pekne vyzdobených triedach deti ukazo-
vali svoje schopnosti, zruènosti i vedomosti na-
dobudnuté v materskej �kole. Svoje prvé ve3⁄4ké 
skú�ky deti absolvovali pod doh3⁄4adom skvelého 
tímu pedagógov na�ej �koly. Neru�ila ich ani prí-
tomnos� �peciálnej pedagogièky a �kolskej psy-
chologièky, ktoré starostlivo sledovali �kolskú 
zrelos� detí, èo je najmä ich psychická priprave-
nos� a základné grafomotorické zruènosti.  

Po príjemne strávených chví3⁄4ach si za 
odmenu zo zápisu odniesli pamätný list 

Zápis prvákov

a malú pozornos�, ktorú im pripravili �iaci �ko-
ly. Zapísa� sa pri�lo 69 budúcich prváèikov. 
Ka�doroène sa te�íme na ve3⁄4kých �kôlkárov, 
ktorí odvá�ne a s rados�ou prichádzajú na 
zápis do na�ej �koly. Aj prostredníctvom novín 

ïakujeme v�etkým rodièom prihlásených detí 
za prejavenú dôveru a te�íme sa na stretnutie 
v septembri.  

Alena Bednárová 
vychovávate3⁄4ka �KD

Veselo fa�iangovali mladí aj star�í

Touto piesòou sa 16. februára zaèala v Klube 
dôchodcov na Estónskej ulici, po oficiálnej èasti 
výroènej èlenskej schôdze, na ktorej odzneli 
správy o èinnosti klubu a hospodárení za rok 
2009 a revízna správa,  fa�iangová veselica.

O vynikajúcu náladu sa postarala hudobná 
skupina Saturn. Okrem dobrého obèerstvenia 
a fa�iangových koláèov (fánky, �i�ky) bola pri-
pravená aj bohatá tombola. Na tejto veselici 
nechýbali ani masky, do ktorých sa tentoraz 
oblieklo  ve3⁄4a  èlenov ná�ho klubu.

V�etci sme za�ili  pekný deò, plný radosti 
a veselosti, na ktorý budeme dlho spomína�.

Mária Molnárová
vedúca klubu dôchodcov

Fa�iangy, Turíce, Ve3⁄4ká noc príde...

Tohtoroèné fa�iangy sa na na�ej Základnej 
�kole na Podráhradnej ulici niesli v znamení 
veselého karnevalu. Vyzdobené chodby, 
telocvièòa, �kolská jedáleò, kultúrny dom 
Vetvár... Zamaskované uèite3⁄4ky a vychová-
vate3⁄4ky, prichystané masky a nedoèkavé 
deti - to bola streda 3. február 2010. Akoby 
�ibnutím èarovného prútika sa deti zmenili 
na �a�ov, princezné, lienky, my�ky, pirátov, 
vojakov, stra�idlá a rôzne rozprávkové by-
tosti. Námahu rodièov pri chystaní masiek 
urèite vynahradila rados� v detských oèiach. 
Karnevalový deò sa zaèal príchodom �iakov 
do �koly, pokraèoval promenádou v telocvièni 
poèas ve3⁄4kej prestávky, obedom v maskách 
a nakoniec sme zábavu ukonèili v Dome 
kultúry Vetvár. Spolu sme sa zahrali, zaspie-
vali si, v sú�a�iach precvièili svoju �ikovnos�, 
zatancovali na�e ob3⁄4úbené tance, no skrátka 
bola to ve3⁄4ká zábava, z ktorej si deti odniesli 
ve3⁄4a pekných zá�itkov.

Adriana Matu�iková 
vychovávate3⁄4ka �KD

Karneval v �kole

Tak ako po iné roky, aj tento rok sme mali v Ge-
riu fa�iangové posedenie. Vestibul sme vyzdobili 
lampiónmi, girlandami a inými ozdobami. Z Vra-
kune k nám pri�la skupina Susedy s pekným 
fa�iangovým  programom. Boli obleèené ako 
cigánky a na harmonike ich sprevádzala Klárika 
Chodelková. Po ka�dej pesnièke nasledovali 
vtipy alebo �artovné príhody zo �ivota. Nechýbali 
ani fa�iangové �i�ky s èokoládou, kávou alebo 
èajom, na ktorých sme si naozaj pochutnali. 

Spomínali sme na mlados�
Na rad pri�iel aj 

tanec - tancovali 
obyvatelia, úèinku-
júci, aj personál. 
Keï sme u� ne-
vládali, zaspievali 
sme si: Ide Pe�ek 
okolo, okolo sto-
la.... Ka�dý si vybral 
pesnièku, ktorá sa 
potom spievala.     

Aj na�a skupina Tai � Chi si  po cvièení  po-
sedela pri èaji,  �i�kách  a spomienkach, aké to 
bolo  za  mladosti. 

Keï napadol sneh, postavili sme v záhrade 
snehuliaka. Dlho sme sa z neho te�ili.

Deti z Materskej �koly  na Podzáhradnej  ulici 
nás pozvali na ma�karný ples. �ia3⁄4, pre zlé poèa-
sie sme sa tam nedostali, èo nás ve3⁄4mi mrzí. U� 
teraz sa te�íme na fa�iangy o rok.  

M. Benediktová     

Na matrièných úradoch  sa len zriedka sobá�i v nede3⁄4u. Sobá�nym dòom je zvyèajne sobota, aby 
si svadobèania po oslave mohli oddýchnu�, prípadne pokraèova� v oslave. Ale èo u�, keï tento rok 
deò za3⁄4úbených vy�iel na nede3⁄4u. 

Pomaly si zvykáme na 14. február � Valentína. Niekto ho naozaj nemusí, ale niekto zas rád prejaví 
svoju lásku tomu, koho má rád, práve v tento deò. Prejavom lásky je aj uzavretie man�elstva. Dva 
mladé páry z na�ej mestskej èasti si svoje osudné áno povedali práve v tento deò. Úprimne im �elá-
me, aby si svoju lásku prejavovali e�te mnoho rokov. 

Zuzana Dinková
vedúca matriky a EPO

Valentín v na�ej sobá�nej sieni
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Zábava je najlep�í liek na ka�dodenné starosti - tvrdia tí, ktorí sa 6. 
februára t. r. zúèastnili v poradí u� 49. reprezentaèného plesu ZO Csema-
dok. Hostia k nám z roka na rok prichádzajú a vytvárajú naozaj priate3⁄4skú, 
priam rodinnú atmosféru bez oh3⁄4adu na to, akým jazykom hovoria. Radi 
sa k nám vracajú a hovoria, �e sa u nás cítia dobre. Slávnostne upravená 
sála, príjemná hudba spåòajúca ka�dé �elanie, podomácky varená veèera, 
vybrané znaèkové vína a iné dobrôtky, ktoré patria k dobrej fa�iangovej 
zábave. Neoddelite3⁄4nou súèas�ou sú aj tombolové ceny, ktorých máme 
z roka na rok viac, za èo ïakujeme na�im sponzorom a náv�tevníkom 
plesu, ktorí so sebou priná�ajú aj viacero tombolových cien. Na tomto 
plese sme ich mali a� 60 + 1 cenu útechy. Ve3⁄4ká vïaka Csemadoku 
patrí týmto �tedrým sponzorom, ktorí pri odchode nezabudli poveda�, �e 
na jubilejný, 50. reprezentaèný ples urèite prídu a my sa na nich te�íme: 
JL Bio, s.r.o. (4 ceny + f3⁄4a�a minerálky pre ka�dého úèastníka), Jozef 
Kaiser, predseda PD, Po3⁄4nohospodárske dru�stvo, Vydavate3⁄4stvo Ma-
dách, NagyNOL, dôchodkyòa Veronika Derzsiová, rodina Juhosová, Ildi-
kó Tóth, Rebel Salon (2 ceny), man�elia Csibovci, Tóthová-Rückschloss 
(3 ceny), Danka a Juraj Gombkötõ, akad. maliar Jozef Nagy, Dr. Pálhá-
zy s man�elkou (2 ceny), podnikate3⁄4ka Ildikó Virágová, Baumax - Milan 
Èerný, Gold Studio, MO Matice slovenskej, Mestský výbor Csemadoku 
(3 ceny), Z� Vetvárska, Clarimpex, Danka a Peter Füleovci, Ve3⁄4vyslanec-
tvo Maïarskej republiky, Zväz Maïarov v Èechách - ZO Brno, man�elia 
Dittelovci z Brna, starostka MÈ PhDr. Al�beta O�valdová, starosta obce 
Dolný Bar Ing. Oskár Bereczk, RR SMK, predseda SMK Pál Csáky, po-
slanec Európskeho parlamentu Doc. Ing. Alojz Mészáros, MO SMK, ZO 
Csemadok (2 ceny), podnikate3⁄4ka Katarína Nagyová, Drogéria Sascha, 
man�elia Vdóczovci, podnikate3⁄4 Peter Orbán, rodina Kadnárová (1 + cena 
útechy), Manna Catering (4 ceny), Anonym, Tibor Farkas-Tibi, Belt, pod-
nikate3⁄4ka Eva Potfajová, podnikate3⁄4ka Anna Bankóová, rodina Makkiová, 
man�elia Burdovci,  Szabó Lajos Mátyás z Budape�ti, poslankyòa Klára 
Kovácsová.  E�te raz ïakujeme.

Izabella Jégh
podpredsedníèka ZO Csemadok

V priate3⁄4skej, 
rodinnej atmosfére

A szórakozás a legjobb búfelejtõ - állítják ezt azok, akik 2010. február 
6-án részt vettek a Csemadok 49. reprezentációs bálján. Az évrõl évre 
visszatérõ vendégek függetlenül attól, milyen nyelven beszélnek, állításuk 
szerint nagyon jól érzik magukat bálunkon, mert családias a hangulat, 
szinte mindenki mindenkit ismer, minden igényt kielégítõ a zene, nagy-
szerû a vacsora és a minõségi borok is meghozzák a jó hangulatot. 
A bál elengedhetetlen kelléke a tomboladíj. Az önzetlen támogatóknak 
köszönhetõen az idén is volt belõle 60+1. Voltak olyanok is, akik 3-4 díjat 
is hoztak. Nagy köszönet jár ezért nekik. Megérdemlik, hogy felsoroljuk 
nevüket. S hogy a vendégek valóban jól érezték magukat, alátámaszt-
ja az a tény is, hogy a hajnali búcsúzásnál elmondták, hogy már most 
örülnek, lelkiekben készülnek és eljönnek a jövõ évben esedékes 
jubileumi, 50. reprezentációs bálba. A Csemadok támogatók névsora: 
JL Bio s.r.o. (4 díj, + PI-víz minden résztvevõnek), Kaiser József szö-
vetkezeti elnök, a Füldmûves Szövetkezet, a Madách kiadó, a Nagy-
NOL, Derzsi Veronika nyugdíjas, a Juhos család, Tóth Ildikó, a Rebel 
Salon (2 díj), a Csiba házaspár, Tóthová-Rückschloss (3 díj), Gombkötõ 
Danka és György, Nagy József grafikus, Dr. Pálházy Béla és felesége (2 díj), 
Virág Ildikó vállalkozó, Baumax-Milan Èerný, Gold Studio-Putz Vera, MO 
Matice Slovenskej, a Csemadok Pozsonyi Városi Választmánya (3 díj), a 
Magyar Tanytási Nyelvû Iskola és Óvoda, Clarimpex, Füle Péter és Danka, 
a Magyar Köztársaság Pozsonyi Nagykövetsége, a CSMMSZ Brünni Alap-
szervezete, a Dittel házaspár  Brünnbõl,  PhDr. O�vald Erzsébet polgár-
mester asszony, Bereczk Oszkár mérnök Albár polgármestere, az MKP 
Országos Tanácsa, Csáky Pál az MKP elnöke, Mészáros Alajos docens, 
EU parlamenti képviselõ, az MKP püspöki helyi szervezete, a Csemadok 
alapszervezete (2 díj), Nagy Katalin vállalkozó, Drogérie Sascha, a Vadócz 
házaspár, Orbán Péter vállalkozó, a Kadnár család (1+ vigaszdíj), a Manna 
Catering (4 díj), egy Anoním,  Farkas Tibor-Tibi, Belt, Eva Potfajová váll-
alkozó, Bankó Anna vállalkozó, a Makki család, a Burda házaspár,  Szabó 
Lajos Mátyás Budapestrõl, Kovács Klára képviselõ. Köszönjük.

Jégh Izabella
az alapszervezet alelnöke

Baráti, 
családi hangulatban

Tombola díjak.Ceny do tomboly.

Nadácia Orange v roku 2010
Vzdelávanie, regionálny rozvoj a sociálna integrácia sú tri 

hlavné oblasti, na podporu ktorých sa Nadácia Orange zameria 
v tomto roku. Jej cie3⁄4om je podporova� inovatívne formy vzdelá-
vania, rozvíja� regióny a zmieròova� sociálne rozdiely. V rámci so-
ciálnej integrácie otvára grantové programy Zelená pre seniorov 
a Prekroème spolu bariéry, ktoré sa stretli s obrovským záujmom 
�iadate3⁄4ov. 

Grantový program Zelená pre seniorov sa ako jeden z prvých na 
Slovensku zameriava na 3⁄4udí v postproduktívnom veku, èím sa sna�í flexi-
bilne reagova� na súèasnú situáciu, kedy sa v dôsledku demografických 
zmien zvy�uje percento seniorov v spoloènosti. Týmto programom si 
preto kladie za cie3⁄4 podpori� zaujímavé a inovatívne projekty, ktoré rie�ia 
integráciu a sebarealizáciu 3⁄4udí v dôchodkovom veku a prispievajú k zvy-
�ovaniu kvality ich �ivota. Vítané sú projekty, ktoré sú zamerané na vzde-
lávacie aktivity, èi nachádzajú vyu�itie �ivotných skúseností star�ích 3⁄4udí 
napríklad formou dobrovo3⁄4níckych èi umeleckých aktivít. �iadatelia sa 
v�ak mô�u o grant uchádza� aj s projektom, ktorý podporuje samostat-
nos� a nezávislos� cie3⁄4ovej skupiny, èi ich reintegráciu do spoloènosti.

Svoj projekt mô�u predlo�i� mimovládne organizácie, samo-
správy, zariadenia poskytujúce sociálnu starostlivos� a rozpoè-
tové organizácie ako napríklad kni�nice, múzeá a podobne do 7. 
apríla 2010. Nadácia Orange vyèlenila na program Zelená pre seniorov 
50 000 EUR, ktoré mô�u �iadatelia vyu�i� na materiálne a organizaèné 
zabezpeèenie svojich aktivít. Maximálna vý�ka grantu na jeden projekt 
je 2 500 EUR. 

Program Prekroème spolu bariéry je zameraný na podporu 3⁄4udí 
so zdravotným, èi sociálnym znevýhodnením. Jeho cie3⁄4om je zvy�ova� 
�ance na zaradenie sa do spoloènosti a odstraòova� sociálnu izoláciu 
v rôznych oblastiach spoloèenského �ivota, èi u� ide o zdravotné po-
stihnutie, sociálne, èi iné znevýhodnenie. Mimovládne organizácie, 
obce a mestá, zariadenia poskytujúce sociálnu starostlivos� ale-
bo vysoké �koly a univerzity mô�u po�iada� o grant na projekt zame-
riavajúci sa na vzdelávacie aktivity, aktívnu terénnu prácu, zvy�ovanie 
informovanosti, odstraòovanie komunikaèných bariér, èi rôzne vo3⁄4no-
èasové aktivity.

Do programu Prekroème spolu bariéry sa so svojím projektom na po-
moc 3⁄4uïom so zdravotným postihnutím, rodinám s de�mi, príslu�níkom 
národnostných men�ín a iným zranite3⁄4ným skupinám obyvate3⁄4stva ako sú 
drogovo závislí, obete domáceho násilia, 3⁄4udia bez domova a iné mô�u 
predkladatelia prihlási� do 25. marca 2010. Nadácia Orange vyèleni-
la na tento úèel celkovú sumu 100 000 EUR, prièom na jeden projekt 
mo�no získa� grant do vý�ky 3 000 EUR.

Ka�dý, kto by sa rád uchádzal o grantový príspevok z niektorého 
z otvorených programov Nadácie Orange a chcel by tak prispie� k lep-
�ím �ivotným podmienkam 3⁄4udí okolo seba, mô�e posla� svoj projekt na 
adresu Centrum pre filantropiu, Kozia 11, 811 03 Bratislava, tel.: 5464 
4682, 0918 393 972, 0905 313 313. Práve tu alebo aj na stránke 
www.nadaciaorange.sk mo�no získa� aj podrobnej�ie informácie a po-
moc pri vypracúvaní projektu. 

(Red.)
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Monika MICHALIGOVÁ
m.michaligova@directreal.sk

0905 563 244

PREDAJ - EXKLUZÍVNE
Komfor tný  4 - izb .  RODINNÝ DOM
v radovej zástavbe v tichej lokalite Vrakune

Ponúkam na predaj 4-izb. rodinný dom v radovej zástavbe.
RD sa nachádza v slepej ulici. Obytná plocha 143,6 m2, 2x WC, 
kúpe��a. K domu patrí vínna pivnica (9 m2), terasa, záhrada, 
predzáhradka. Vlastné plynové kúrenie-kotol zn.JUNKERS.
RD pre�iel v r.2002 kompletnou rekon�trukciou vrátane zateplenia.
Eurookná � smrekové drevo. Stre�ná krytina TONDACH.
Schody, parkety a dvere sú z masívneho dubového dreva. 
Podkrovie -  otvorený priestor (urobené podlahy, tatranský proÞ l, Þ l, Þ
omietky), pridaním deliacich prie�ok je mo�né vytvori� �al�ie izby.
BLI��IE INFO NA DOLE UVEDENÝ KONTAKT!

Súkromná SO�, Bieloruská 1, 821 06  Bratislava
v �kolskom roku 2010 /2011

PRIJÍMA 

bez prijímacích skú�ok absolventov Z�
do �tudijných a uèebných odborov

KUCHÁR, ÈA�NÍK (3, 4 roèné)
�túdium v uèebných odboroch je bezplatné

nadstavbové �túdium � denné, externé (2 roèné)
spoloèné stravovanie, podnikanie v remeslách a slu�bách

rekvalifikaèné kurzy
�túdium jednotlivých predmetov

tel.: 0907 482 600  www.ssougas.sk

Petra LE�KOVÁ, petra.leskova@directreal.sk, 0918 390 476

PREDAJ - Novostavba 5-izb. RD na ve�kom pozemku s bazénom - Miloslavov
Ú�. pl. 140m2, zast.pl.89m2, poz 888m2, bazén 12x4m, hlb.1,5m; záhr. dom�ek. sedl. 
strecha, okná plastové, podlahy - plávajúce a dla�ba, podl. kúrenie, pekná KL so 
zabud. spotrebi�mi. Prízemie: obýv. izba + kuchy�a, hos�. izba, kúpe��a so sprch. 
kútom a WC. 1.posch: 3x spál�a, kúpe�na s va�ou. Jedna spál�a aj so �atníkom 
(samost. miestnos�). Okolie domu je perfektne upravené. OBHLIADKY ZDARMA. 
Príd�e sa pozrie� - len 5km od Pod.Biskupíc.  Cena: 264.900,-�� - len 5km od Pod.Biskupíc.  Cena: 264.900,-��

OPTIKA Mgr. Marián Kuruc
Buèinová 6, Vrakuòa

Milí zákazníci, 
na mesiac marec 2010 

máme pre Vás akciu �Náhradné okuliare�.
Pri zákazke nad 150 € Vám urobíme 

ïal�ie náhradné okuliare z vybraných modelov 
len za cenu skiel + 1 € za rámik.

Te�íme sa na Va�u náv�tevu. Va�i optici

Tel./fax: 452 589 78

Otvorené: Po - Pia 9.00 - 12.00 13.00 - 18.00
  Sobota 9.00 - 12.00

VINOTÉK A
Trojièné nám. 10 (oproti Potravinám TETA)

Otvorené: Po - Pia 10.00 - 18.00
  Sobota 8.00 - 12.00

PONUKA VÍN: sudové biele, èervené: suché 
�  akostné biele, èervené: suché

F1⁄4A�KOVÉ VÍNA OCENENÉ: neskorý zber biele, 
èervené: suché  �  výber z hrozna biele, èervené: 

suché  �  kabinetné biele suché  �  bobu3⁄4ový 

výber biele sladké  � hrozienkový výber biele sladké

Nákup nad 15 Eur 10 % z3⁄4ava!

T E P O VA N I E
koberce,  sedac ie  súpravy,

s to l ièky,  pos te le . . . ,

PO�IÈOVÒA  STROJOV
è. t. 0908 074 479 
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POTRAVINY
Podunajské Biskupice, Trojièné nám. è. 2

Vás srdeène pozývajú do roz�írenej predajne.
Denne ponúkame èerstvé: 

� mlieène � pekárenské (u nás peèené)
� lahôdkárske výrobky a �iroký sortiment 

    ostatných potravín za  akciové ceny.
AKCIA od 15. 3. do 15. 4. 2010

Syr ementál 1 kg 5,05 € 152,13 Sk
Slanina anglická krájaná VB 100 g 0,65 € 19,58 Sk
�unka pre deti krájaná VB 100 g 0,85 € 25,60 Sk
Syr údený rodinná tehla 1 kg 4,42 € 133,16 Sk
Mlieko Lapte 1,5 %   1 l 0,52 € 15,66 Sk
Cestoviny Warsi 5 druhov nevajeèné 400 g 0,35 € 10,54 Sk
Káva nescafé instantná 200 g 4,57 € 137,67 Sk
TP economy 68 m  1 ks 0,50 € 15,06 Sk
Uhorky Giana 720 ml 0,78 € 23,50 Sk
Ry�a SOS gu3⁄4atá 1 kg 1,85 € 55,73 Sk
Ry�a Bask gu3⁄4atá 1 kg 1,33 € 40,06 Sk
Èokoláda Orion mlieèna 100 g 0,60 € 18,07 Sk
Tyèinka Margot 100 g 0,45 € 13,55 Sk
Tyèinka sójové rezy 50 g 0,24 € 7,23 Sk
Vinea biela 1,5 l 1,05 € 31,63 Sk

Akcia platí do vyèerpania zásob.

Otvorené:
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PREH1⁄4AD PODUJATÍ V DOMOCH KULTÚRY

Dòa 12. marca 2010 uplynul rok, èo nás nav�dy opustila na�a mama 
a babièka Karolína Dégnerová. Kto ste ju poznali, venujte jej, prosíme, 
tichú spomienku. Dcéry a vnúèatá

�V neznámy svet odi�li ste spa�, zaplakal ka�dý, kto Vás mal rád.�
�a�ký je deò 23. marec, kedy nás nav�dy pred 14-mi rokmi opustil ná� 

jediný syn Ladislav Csetnegi. Kto ste ho poznali, spomínajte s nami.
S láskou spomínajú rodièia a dcéra

Dòa 28. marca si pripomenieme 3. výroèie smrti na�ej milovanej mamy, 
babky Heleny Csetnegiovej, ktorá nás nav�dy opustila.

S láskou spomína syn s rodinou a pravnuèka Viki

Spomienky

Dom kultúry Vesna, Biskupická 1 
Podunajské Biskupice
Tel./fax: 45 52 29 66, 0905 309 924

� Vodièský preukaz sk. B � �kolenie vodièov � 
Kondièné jazdy � Platba aj na splátky � Z3⁄4ava pre 
majite3⁄4ov karty Sphere � Zaruèujeme pevné ceny �

Prenajmem kancelárske priestory ved3⁄4a Miestneho 
úradu Podunajské Biskupice, Trojièné nám. 13. Tel.: 
0905 492 939.

Firma HDT SK, s.r.o., h3⁄4adá upratovaèku kancelár-
skych priestorov na cca 3 hod. / jeden deò v tý�dni. 
Podrobné info na èísle 0910 870 002.

VE1⁄4KONOÈNÉ BOHOSLU�BY VO FARNOSTI Sv. MIKULÁ�A 

Ve3⁄4konoèná spoveï
27. marca (sobota): 9.00 � 12.00 � spoloèná spoveï � Farský kostol 
sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.). Chorých budem spoveda� v tý�dni od 22. do 
26. marca (prosím vopred zahlási� na tel. èísle: 4524 8671).

Ve3⁄4konoèné bohoslu�by
28. marca � Kvetná nede3⁄4a

7.00 slov. � Kostol sv. Jozefa v Komárove (Kazanská ul.)
8.00 maï. � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)
9.30 slov. � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)

10.30 slov. � Nemocnièný kostol Sv. krí�a (Biskupická ul.)
11.00 maï. � Kostol sv. Jozefa v Komárove (Kazanská ul.)

1. apríla  � Zelený �tvrtok
16.30 maï. � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)
18.00 slov. � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)

Adorácia do 21.00 hodiny

2. apríl � Ve3⁄4ký Piatok
8.00 maï. � krí�ová cesta � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)
9.00 slov. � krí�ová cesta � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)

15.00 maï. � obrady � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)obrady � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)obrady
17.00 slov. � obrady � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)obrady � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)obrady

                   Celonoèná Adorácia pri Bo�om Hrobe

        3. apríl � Biela Sobota 
  8.00  Ranné chvály  � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)Ranné chvály  � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)Ranné chvály
  8.1 5  � 16.45  Poklona pri Bo�om Hrobe, Farský kostol sv. Mikulá�a 

Ve3⁄4konoèná vigília
17.00 maï. � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)  - spojená s pro-
    cesiou
19.30 slov. � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.) - spojená s pro-
    cesiou

4. apríl � Ve3⁄4konoèná nede3⁄4a
7.00 slov. � Kostol sv. Jozefa v Komárove (Kazanská ul.)
8.00 maï. � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)
9.30 slov. �  Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)

10.30 slov.  � Nemocnièný kostol Sv. krí�a (Biskupická ul.)
11.00 maï. � Kostol sv. Jozefa v Komárove (Kazanská ul.)

5. apríl � Ve3⁄4konoèný pondelok
8.00 maï. � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)
9.30 slov. � Farský kostol sv. Mikulá�a (Vetvárska ul.)

10.30 slov.  � Nemocnièný kostol Sv. krí�a (Biskupická ul.)

ThLic. Jozef Vadkerti
farár

Program na apríl
Dom kultúry VESNA, Biskupická 1

6. 4. 15.00 Stretnutie starých skautov
9. 4. 16.30 Stretnutie mladých skautov

16. 4. 16.30   Stretnutie mladých skautov
21. 4. 18.00 SMER-SD 
23. 4. 16.30   Stretnutie mladých skautov

Dom kultúry  VETVÁR,  Biskupická 15
16. 4. 10.00 Výroèná èlenská schôdza PD Podunajské Biskupice
23. 4. 19.00 COUNTRY  BÁL
30. 4. 17.00 Stavanie mája � na priestranstve pri Po�te na Uzbec-
   kej ul.
15. 5   19.00 7. OLDIES PARTY 

Pravidelná èinnos� 
Po, Ut, �t,  16.00   Taneèno  �portové �túdio   M + M    

Kni�nica, Latorická 4
19. 3. 17.00 Komorný hudobný program pre deti a dospelých - 
   skupina LEDO BAND
16. 4. 17.00 Komorný hudobný program pre deti a dospelých
12. 5. 17.00 Komorný hudobný program pre deti a dospelých - 
   1⁄4udová hudba Miroslava Dudíka

Opravujem pracovné stroje, malotraktory, 
kosaèky, motorové píly, brúsim no�e 
a re�aze. 

Tel.: 0910 906 636
Rekon�trukcia bytových jadier a kúpe3⁄4ní, 
obklady, dla�by. 

Tel. èísla: 4552 5410, 0903 464 853 

e-mail: otobanyak@gmail.com


